




3 اقتصادی
چهار شنبه -25بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4497

وزیر صنعت، معدن و تجارت  اعلام کرد 

سهم 33درصدی صنعت خودروسازی 
در تولید ناخالص داخلی 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: صنعت خودروسازی با دارا بودن سهم ۳.۵ تا چهار 
درصدی در تولید ناخالص داخلی کشور، همچنین سهم ۱۸ تا ۲۰ درصدی در بخش 
صنعت و سهم ۱۲ درصدی اشتغال بخش صنعتی کشور، از جایگاه اقتصادی، سیاسی و 

اجتماعی ویژه ای برخوردار است. 
»محمد شریعتمداری« دیروزدر پنجمین همایش بین المللی صنعت خودرو ایران 

افزود: باید با حمایت از صنعت خودروسازی در جهت حمایت از مردم گام برداریم.
وی با تبریک فرا رسیدن چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی یادآور شد: در آغاز 
انقلاب سالیانه ۱6۰ تا ۱7۰ هزار دستگاه خودرو در کشور مونتاژ می شد که امروز، سالیانه 

بیش از یک میلیون و 6۵۰ هزار دستگاه خودرو در کشور تولید می شود.
این مقام مسئول با اشاره به حضور حدود ۱۳۰۰ قطعه ساز در اقصی نقاط کشور، آن را 

نشانه خوبی از حرکت در عرصه خودروسازی کشور برشمرد.
شریعتمداری یادآور شد: با وجود حمایت های خوب دولت از صنعت خودروسازی در 

سالهای گذشته، مردم به این صنعت اقبال خوبی نداشته و انتظار بیشتری دارند.
وی گفت: هرچند همه آنچه که امروز در صنعت خودروی کشور تولید می شود، از 
سوی مردم مصرف می شود، اما با کیفیت ها و استانداردهای روز جهان فاصله داریم؛ بر 
این اساس افزایش رضایتمندی مردم هدف اصلی ماست. شریعتمداری با اشاره به برخی 
علل و عوامل فاصله داشتن تا نقطه مطلوب در صنعت خودروسازی، تصریح کرد: صنعت 
خودروسازی کشور بومی و برخواسته از فرهنگ ما نیست و رقیبان ایران دارای تجربه ها 

و همچنین بخش تحقیق و توسعه قوی هستند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: در سال های گذشته در جلب و جذب سرمایه 
گذاری خارجی به معنای صحیح آن در صنعت خودروسازی، همچنین تولید پلت 

فرم های جدید و تحقیق و توسعه به خوبی عمل نکرده ایم.
وی تاکید کرد: امروز از سرمایه گذاری خارجی در صنعت خودروسازی استقبال 
می کنیم، حتی از سرمایه گذارانی که بخواهند بیش از ۵۰ درصد سهم در این صنعت 
داشته باشند. شریعتمداری افزود: باید تلاش کنیم تا تحقیق و توسعه مشترک را توسعه 
داده و همچنین مرکز تحقیقات مشترک را در ایران راه اندازی کنیم که البته این مهم 
در قرارداد های مشترک سرمایه گذاری اخیر به چشم می خورد. وی یاد آور شد: تا 
سال ۲۰۳۰ بین ۱۰ تا ۵۰ درصد تولید برخی خودروسازان مطرح جهانی به سمت 
خودروهای برقی خواهد رفت که هم فرصت و هم تهدیدی برای صنعت خودروسازی 

است، اما هنوز از این صنعت فاصله چندانی نداریم.
این عضو کابینه دولت دوازدهم، خواستار توجه به استارت آپ های جدید در صنعت 
خودروی کشور شد و گفت: تا سال ۲۰۳۰ بیش از ۵۰ درصد خودروهای سواری جهان 
»نیمه خودران« می شوند و سهم خودروهای تمام خودران ۱۵ درصد خواهد شد و 

خودروسازان باید از امروز به این سمت حرکت کنند.

معاون وزیر راه  و شهرسازی :

۹ میلیون خانه تا ۱۰ سال آینده نیاز داریم
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی گفت: تا ۱۰ سال آینده، ۵ میلیون 

واحد نوساز و ۳ میلیون و۸۰۰ هزار واحد بازسازی در بافت فرسوده باید احداث شود. 
حامد مظاهریان در همایش انبوه سازان با بیان اینکه پیش نویس اصلاح قانون پیش 
فروش ساختمان با همکاری کانون سراسری انبوه سازان، دولت و مجلس در حال 
پیگیری است، گفت: در حال حاضر ۲۴ میلیون خانواری که در کشور وجود دارد ۲7 
میلیون خانه داریم بنابراین ظاهرا بیش از تعداد خانوارها مسکن در کشور وجود دارد. اما 
واقعیت این است که خانه های خالی را نباید در این آمار محاسبه کرد چرا که این خانه 

ها براساس الگوی مصرف ساخته نشده اند.
وی افزود: خانه های خالی و لوکس براساس سفته بازی ساخته شده اند و طی سه سال 
گذشته به فروش نرفته اند زیرا خارج دسترس اقشار نیازمند قرار دارند. بنابراین خانه های 

خالی را باید از آمار خانه های موجود خارج کرد.
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: در صورت واقع نگری 
به خانه های موجود، به ازای هر صد خانه ۱۰۴ خانوار داریم که نشان می دهد نیاز به 

مسکن بالقوه در بازار وجود دارد.
مظاهریان ادامه داد: در یک برنامه ریزی ۱۰ ساله درمی یابیم که ۲۴ میلیون خانوار 
فعلی به ۲۹ میلیون خانوار افزایش می یابد و میزان شهرنشینی نیز از 7۴ درصد به 7۹ 
درصد می رسد. این اتفاق به ما می گوید بزرگترین و مهمترین مشکل مسکن ما در 
بخش شهری است. همچنین در این بازه زمانی حدود ۵ میلیون خانوار جدید تا ۱۴۰۵ 
مستقل می شود. معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی  گفت: براساس همین 
آمار در ۱۰ سال آینده یک میلیون و ۳7۱ هزار مسکن کمبود داریم که این تعداد نسبت 
به تعداد خانوارها است. همچنین از دو میلیون و 6۰۰ هزار خانه خالی، نیمی از آنها وارد 

عرضه بازار می شو د و به موجودی بازار مسکن افزوده خواهد شد.
به گفته وی با توجه به آمارهای مذکور در سالهای آینده باید ۵ میلیون خانه جدید و 

سه میلیون و ۸۰۰ هزار مسکن در بافت فرسوده نوسازی شود.
مظاهریان تصریح کرد: در یک افق ۱۰ ساله به حدود ۹ میلیون مسکن نوساز نیاز 
خواهیم داشت. وی گفت: سه دهک اولیه جامعه که زیر خط فقر قرار دارند برای تأمین 
مسکن آنها دولت باید تدابیری بیندیشد همچنین برای دو دهک بالایی جامعه، باید 
سیاست های حمایتی از سوی دولت در نظر گرفته شود که در این زمینه صندوق پس 
انداز مسکن یکم راه اندازی شده است. مظاهریان اظهار داشت:  تاکنون در صندوق پس 
انداز مسکن یکم ۳6۰ هزار نفر افتتاح حساب و سپرده گذاری کرده اند که حجم این 
سپرده گذاری به حدود 6 هزار میلیارد تومان می رسد. روزانه به طور میانگین هزار نفر 
در این صندوق سپرده گذاری می کنند. میزان تسهیلات نیز از ابتدای دولت یازدهم تا 

کنون از ۲۰ میلیون تومان به یکصد و 6۰ میلیون تومان رسیده است.

 معاون امور صنایع وزیر صنعت معدن و تجارت عنوان کرد: 

نوسازی 5۰ هزار دستگاه خودروی فرسوده 
سنگین در سال آتی 

معاون امور صنایع وزیر صنعت معدن و تجارت از برنامه ریزی برای نوسازی دستکم ۵۰ 
هزار دستگاه خودروی فرسوده سنگین در سال آینده خبر داد. 

»محسن صالحی نیا« دیروز در پنجمین همایش بین المللی صنعت خودرو در محل 
مرکز همایش های بین المللی برج میلاد با اشاره به برنامه ریزی انجام شده برای نوسازی 
۲۰۲ هزار دستگاه خودروی فرسوده سنگین کشور در مدت سه سال افزود: 7۰ تا ۸۰ 
هزار دستگاه در سال دوم اجرای طرح و بین ۸۰ تا ۹۰ هزار دستگاه خودروی سنگین 
شامل کامیون، اتوبوس های درون و برون شهری، کامیونت و مینی بوس نوسازی 

خواهند شد.
وی از همه خودروسازان، قطعه سازان و شرکت های مهندسی و طراحی دعوت کرد تا 
با توجه به این برنامه، نقش بیشتری در افزایش ارزش افزوده و تولید صنعت قطعه سازی 
کشور داشته باشند. صالحی نیا ادامه داد: طی ۲ ماه آینده نیز از شرکت های بزرگ بین 
المللی و تامین کنندگان قطعات دعوت خواهیم کرد تا با سازندگان ایرانی خودروهای 
سنگین همکاری داشته باشند. وی خطاب به شرکت های خودروساز و قطعه سازان 
خارجی تأکید کرد تا در همکاری مشترک خود با شرکت های ایرانی، استفاده از ظرفیت 

های خودروسازی و قطعه سازی کشورمان را جدی بگیرند.
این مقام مسئول ادامه داد: وزارت صنعت معدن و تجارت آمادگی دارد تا هماهنگی 
و پشتیبانی لازم را از طریق تامین منابع ارزی از منابع صندوق توسعه ملی و همچنین 

شبکه بانکی کشور در اجرای سیاست های خود داشته باشد.
وی تصریح کرد: یکی از سیاست های محوری این وزارتخانه آن است که بتوانیم در 

تامین زنجیره ارزش از حداکثر ظرفیت سازی استفاده کنیم.
صالحی نیا تاکید کرد: همکاری با برند های بین المللی از نظر نرم افزاری، خدمات فنی 
و مهندسی مشترک و استفاده از سرمایه گذاری مشترک، توسعه تامین نیازهای ماشین 
آلات، به روز آوری و نوسازی ماشین آلات خواسته های اصلی وزارت صنعت معدن و 

تجارت در حوزه خودرویی هستند.

سقف برداشت نوروزی خودپردازها 
5 میلیون ریال شد 

- بانک مرکزی در بخشنامه ای به بانک ها و موسسات اعتباری عضو شتاب، مجوز 
افزایش سقف برداشت نقدی خودپردازها به صورت درون بانکی به پنج میلیون ریال در 

ایام پایانی سال و نوروز را صادر کرد. 
کد خبر: ۸۲۸۳۰۱۱۹ | تاریخ خبر: ۱۳۹6/۱۱/۲۴ - ۱۰:۱۱ 

به گزارش ایرنا و بر اساس این بخشنامه و طبق روال سال های گذشته با هدف 
خدمات رسانی بهتر در روزهای پایانی سال، بانک ها و موسسات اعتباری عضو شبکه 
شتاب از روز جمعه ۲۵ اسفندماه سال جاری تا روز ۱۵ فروردین ماه سال آتی می توانند 
سقف مبلغ برداشت نقدی از خودپردازها را به صورت درون بانکی )غیرشتابی( به پنج 
میلیون ریال افزایش دهند. در بخشنامه ابلاغی بانک مرکزی تاکید شده است، بانک ها 
و موسسات اعتباری پس از تاریخ یاد شده، ملزمند سقف مبلغ برداشت نقدی را به مبلغ 

۲میلیون ریال اصلاح کنند.

سخنگوی دولت گفت: براساس گزارش صندوق بین المللی پول، ایران هجدهمین 
اقتصاد بزرگ جهان است. 

محمد باقر نوبخت روز سه شنبه در نشستی خبری با گرامیداشت سالروز پیروزی 
انقلاب اسلامی افزود: راهپیمایی ۲۲ بهمن نشان داد که مردم همچنان پای انقلاب 

خود ایستاده اند.
وی ادامه داد: براساس گزارش صندوق بین المللی پول ایران هجدهمین اقتصاد 
بزرگ جهان است و در سال گذشته بیش از ۸۱ میلیارد دلار و در سال جاری ۹۴ 

میلیارد دلار به سرمایه کشور افزوده شده است.
سخنگوی دولت یادآور شد: راهپیمایی به تعبیر رهبر معظم انقلاب تماشایی در ۲۲ 
بهمن نشانگر این بود که مردم همچنان پای انقلابشان ایستاده اند که درود خدا بر 

مردم فهیم، مقاوم و صبور ایران باد.
نوبخت افزود: انقلاب اسلامی مردم ایران در بهمن ۵7 با ایدئولوژی متفاوت از 

لیبرال دموکراسی و سوسیال کمونیسم شرق در دوران جنگ سرد، به رغم مخالفت 
قدرت های بزرگ جهانی پیروز شد و در کمتر از دو ماه با یک همه پرسی به روش 

مردمسالاری دینی به یک نظام جمهوری اسلامی تبدیل شد.
وی ادامه داد: پس از تحمل ترورهای گسترده و از دست دادن اندیشمندانی همچون 
شهیدان مطهری، مفتح و شخصیت های مذهبی همچون شهیدان مدنی، دستغیب، 
اشرفی اصفهانی و صدوقی و رجال سیاسی همچون شهیدان رجایی، باهنر و بهشتی 
و بیش از 7۲ تن از دولتمردان و نمایندگان مردم و پشت سر گذاشتن یک تهاجم 
نظامی نابرابر و تحمل مصائب تلخ همچون ۱۸۰ هزار شهید و تحمیل یک هزار میلیارد 
دلار خسارت جنگی و پس از آن روبرو شدن با تحریم های اقتصادی بزرگ که در 

مرحله نهایی به رغم خودشان تحریم هوشمندانه اقتصادی بود.
سخنگوی دولت گفت: با همه اینها در ۲۲ بهمن ۹6 نزدیک به ۴۰سالگی انقلاب می 
توانیم این جمع بندی را نسبت به انقلابی که چنین فرآیندی را طی کرد داشته باشیم.

نوبخت افزود: با همه مصائب، با قدرت و توان دفاع بازدارنده این نظام پرچمدار مبارزه 
با تروریسم داعش در منطقه شد و بر اساس گزارش صندوق بین المللی پول بعنوان 
هجدهمین اقتصاد بزرگ جهان هستیم و سال گذشته بیش از ۸۱ میلیارد دلار و در 

سال جاری ۹۴ میلیارد دلار به تولید ناخالص داخلی اضافه شد.
وی اضافه کرد: به استناد گزارش پایگاه IFI ایران نوزدهمین کشور جهان در تولید 
علم و در منطقه از نظر رشد علمی اول است و این قدرت را پیدا کرده که در کوچک 

ترین ذره اتم نفوذ کنیم و در فضای بیکران هم حضور داشته باشیم.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: با همه سختی های اقتصادی که مردم دارند و 
مشکلاتی که از ابعاد مختلف آن باخبر هستیم بر اساس گزارش بانک جهانی وضعیت 
توزیع درآمد و فاصله دهک ها بویژه ضریب جینی نه تنها نسبت به قبل از پیروزی 
انقلاب اسلامی بهبود پیدا کرده بلکه در مقایسه کشورهای آمریکا، روسیه، چین و 

ترکیه به مراتب بهتر است.
نوبخت گفت: البته هیچ کدام نفی واقعیت موجود از جمله سختی معیشت و سه 
میلیون بیکار نیست ولی یک دستاورد است و می گوییم این نظام چنین مصائبی را 
پشت سر گذاشته است بنابراین مردم حق دارند که نظامشان را دوست داشته باشند 

و در جهت اصلاح آن تلاش کنند.
وی افزود: این انقلاب در آغاز توسط همه پرسی شکل گرفت در حال که چهار 
افسر در کشوری کودتا می کنند و هنوز خود را حاکم می دانند ولی انقلاب مردمی 
راه اندازی شد و به استقبال امام آمدند و آن مرجع دینی اعلام کرد تا مردم به روش 
مردمسالاری و دموکراسی رای ندهند نظام شکل نمی گیرد و در آخرین انتخابات 
هم که بیش از چهل میلیون نفر پای صندوق آمدند و صف های طویلی در داخل و 

خارج تشکیل شد.
سخنگوی دولت گفت: با همه فرازها و فرود مردم به خوبی تشخیص دادند که 
انقلاب عزیزتر از جانشان را عزیز بدارند و این ها همه اعتقادات بنده است و مستنداتش 

قابل ارائه می باشد
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره محل تامین اعتبار بودجه برای ایجاد 
شغل با توجه به افزایش پیدا نکردن قیمت بنزین، گفت: ما 7۳ هزار و ۴۰۰ میلیارد 
تومان برای اشتغال اختصاص داده بودیم که پیش بینی مان نشان می داد حدود ۱7 
هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان از محل حاملهای انرژی  تامین شود اما مجلس موافقت نکرد 

و اجازه داد که از سرجمع محاسبات، این کسری را جبران کنیم.
وی ادامه داد: اگر قیمت ها را بررسی کنیم کالاها حدود دوبرابر افزایش قیمت 
داشته اند، اما ما حقوق کارمندان را بیش از دو برابر افزایش دادیم و منتی هم نداریم 
اما برخی به گونه ای از گرانی می گویند که مو بر تن آدم سیخ می شود و البته می دانیم 

چه کسانی این سخنان را می گویند. 

نوبخت:

 ایران هجدهمین اقتصاد بزرگ جهان است 

معاون اقتصادی رئیس جمهوری جنس نوسانات نرخ ارز را 
غیراقتصادی خواند و گفت: ریشه های غیراقتصادی نوسانات 

نرخ ارز دنبال ملتهب کردن فضا بوده و هستند. 
»محمد نهاوندیان« دیروزدر سی و پنجمین نشست هیات 
نمایندگان اتاق بازرگانی تهران، افزود: گاهی مطرح می شود 
که دولت به دنبال افزایش نرخ ارز است که این سخن ها 

بسیار تعجب آور است.
وی با اشاره به رابطه علی - معلولی نرخ ارز و تورم گفت: برای 
مقابله با بازار ملتهب ارز، کاری ریشه ای تر از هدف قرار دادن 
نرخ تورم نیست و دولت در این سالها توانسته است با وجود 

نقدینگی، تورم را مهار کند.
معاون اقتصادی رئیس جمهوری افزود: در شرایطی که دولت 
اصلی ترین اقدام برای ایجاد آرامش در بازار ارز را در دستور 
کار خود قرار داده و نرخ تورم بالای ۴۰ درصد را به کمتر از 
۱۰ درصد کاهش داده است، چطور می توانیم بگوئیم دولت 

عمدا می خواهد نرخ ارز را بالا ببرد؟
نهاوندیان با اشاره به وجود آرامش بازار ارز در سالهای اخیر 
گفت: در دو سه ماه اخیر نوساناتی در بازار به وجود آمده 
است که باید عوامل آن شناسایی شود که آیا این نوسانات 

اقتصادی، غیراقتصادی، روانی و یا سیاسی است؟
نوسانات  این  برای  اقتصادی  دلیل  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
وجود ندارد، گفت: جنس این موضوع تابع عواملی است که 

تقاضاهای غیرمبادلاتی را وارد بازار می کند.
نهاوندیان با بیان اینکه باید برای ایجاد آرامش در بازار ارز 
افزود:  گیرد،  قرار  کار  دستور  در  ای  هوشمندانه  اقدامات 
تقاضای سفره بازی باید مدیریت شود؛ آنهایی که برای حفظ 
قدرت خرید و کسب درآمد از مبادلات ارزی وارد این بازار می 

شوند، باید با گزینه های دیگر جذب شوند.
وی اعلام کرد: در این زمینه بانک مرکزی و وزارت نفت در 
این روزها، اوراق مشارکت ارزی خود را عرضه خواهند کرد 
که باید از این فرصت برای تجهیز منابع و کارهای مولد در 

نظر بگیریم.
نهاوندیان تاکید کرد: مسایل اقتصادی وقتی صورت سیاسی 

پیدا می کند، حل آن مشکل تر می شود.
معاون اقتصادی رییس جمهوری افزود: جهت گیری کلی 
این اقتصاد باید درون زایی و برون گرایی و در جهت رونق 

صادرات باشد.
*اجرای طرح تحریک تقاضا با همکاری وزارت صنعت

نهاوندیان همچنین از طرحی برای تحریک تقاضا در بازار 

داخلی خبر داد و گفت: این طرح با همکاری وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در دستور کار قرار گرفته است.

جهش  رویکرد  که  است  ضروری  چه  اگر  داد:  ادامه  وی 
صادراتی داشته باشیم اما حتما بازار داخلی نیز اهمیتی ویژه 
دارد؛ در مواردی که ظرفیتی برای عرضه در بازار داخلی وجود 
داشته باشد، می توانیم طرح های رونق افزایِ غیرتورمی را در 

دستور کار قرار دهیم.
* تمرکز دولت دوازدهم بر واگذاری امور به بخش 

خصوصی
معاون اقتصادی رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان 
خود با تاکید بر تقسیم کار ملی میان بخش عمومی و بخش 
خصوصی در حوزه اقتصاد، گفت: در این روزها صحبت هایی 
مبنی بر واگذاری بنگاه های بخش های دولتی و عمومی 

غیردولتی به بخش خصوصی بیشتر شنیده می شود.
نهاوندیان افزود: رئیس جمهوری با تاکید بیشتر خواستار 
واگذاری دارایی های بخش های عمومی غیر دولتی مانند 
بانک ها و تامین اجتماعی شده است. در این ارتباط، رهبر 
معظم انقلاب هم دستور داده اند که نهادهای نظامی نیز باید 

فعالیت های اقتصادی خود را واگذار کنند.
معاون اقتصادی رییس جمهوری افزود: براساس اصل ۴۴ 
قانون اساسی باید فعالیت های اقتصادی دولت بازتعریف شود 
و بر مبنای تعبیر امام )ره( - که فرمودند' فقط در شرایطی 
دولت ورود پیدا کند که مردم توان انجام آنرا ندارند' اقدام 
شود. وی اضافه کرد: برخی واگذاری های انجام شده در چهار 
دهه اخیر، به نام اصل ۴۴ بوده اما نتوانسته هدف بهره وری 
را حاصل کند. نهاوندیان افزود: نکته مهم در تقسیم کار ملی 
این است که بخش عمومی باید بداند که به بخش خصوصی 
نیاز دارد و تصور اینکه بخش خصوصی را می تواند حذف یا 

نادیده بگیرد را باید کنار بگذارد. 
در  تصمیماتی  گفت:  جمهوری  رئیس  اقتصادی  معاون 
دستگاه های حاکمیتی در گذشته گرفته می شد که هدف 

آن حذف بخش خصوصی بود که البته موفق نشد. 
نهاوندیان اظهار کرد: بخش خصوصی موفق به یک حاکمیت 
موفق نیاز دارد؛ حاکمیتی که در سیاستگذاری ها بتواند موفق 
عمل کند؛ حاکمیت موفق یعنی مدلی از خدمات عمومی که 

در آن رانت و فساد نباشد. 
*افزایش حجم اقتصاد با همکاری دولت و بخش 

خصوصی
وی در بخش دیگری از سخنان خود بر همکاری دولت و 

بخش خصوصی تاکید کرد و گفت: بخش دولتی و خصوصی 
باید به جای تنازع در توزیع سهم، تلاش کنند حجم اقتصاد 

را افزایش دهند.
به گفته نهاوندیان، اگر دولت و بخش خصوصی دست به 
دست هم دهند، حتما می توانند تولید ملی را افزایش دهند 

و آن زمان نیازی به تنازع در افزایش سهم نخواهد بود.
معاون اقتصادی رئیس جمهوری گفت: در این مسیر باید به 
دنبال پیشنهادهایی باشیم که تولید را با افزایش بهره وری 

ارتقا دهیم.
نهاوندیان در این ارتباط به طرح نوسازی ناوگان تجاری که 
توسط رئیس جمهوری مطرح شده است، اشاره کرد و گفت: 
در این روش مقرر شده که قطعات کامیون ها و اتوبوس ها 
به صورت سی.کی.دی )CKD( )قطعات کاملًا منفصل( وارد 
کشور شود؛ منابع مالی آن نیز از طریق فاینانس ) تامین 
مالی (خارجی و همچنین صرفه جویی از محل صرفه جویی 

سوخت تامین می شود.
به گفته وی، با اجرای این طرح، کل ناوگان حمل و نقل 

تجاری شامل اتوبوس و کامیون نوسازی می شوند بدون 
اینکه دولت یک ریال هزینه کند.

* اشتغال زایی و فقرزدایی، دو اولویت دولت 
دوازدهم

وی در بخش دیگری از سخنان خود، اشتغالزایی و فقرزدایی 
را دو محور و اولویت اصلی دولت دوازدهم ذکر کرد و از 
اعضای اتاق بازرگانی خواست که طرح هایی ارایه کنند که به 

طور همزمان این دو محور را در بر گیرد.
نهاوندیان گفت: به عنوان نمونه طرح بازآفرینی شهری و 
نوسازی ناوگان حمل و نقل تجاری دو طرحی است که در 
این مسیر قرار دارد؛ این طرح ها علاوه بر اینکه رونقی جدی 
در بخش های اقتصادی مثلا مسکن ایجاد می کنند، اثری 

جدی در ایجاد اشتغال خواهند داشت.
های  طرح  به  اشاره  با  جمهوری  رییس  اقتصادی  معاون 
اشتغال زاییِ گذشته، گفت: ما به دنبال پول پاشی نمی رویم 
و نمی خواهیم حق السکوت بدهیم، بلکه به دنبال شغل مولد 

و ماندگار هستیم.

معاون اقتصادی رئیس جمهوری: 

جنس نوسانات نرخ ارز غیراقتصادی است 

راهبرد شرکت فولاد مبارکه در ضرورت تامین حداکثر نیاز 
بازار داخلی از طریق افزایش تولید و اولویت دهی بازار داخلی 
به صادرات موجب شد تا در ۱۰ ماه اول سال ۱۳۹6، چهار 
میلیون و۸۲۹ هزار تن انواع محصولات فولادی تخت به بازار 
داخلی عرضه شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۵ 

درصد رشد داشته است.
محمود اکبری معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه وضعیت 
عرضه محصولات فولاد مبارکه در ماه های اخیر را اینگونه 
ارزیابی کرد و گفت: تامین حداکثری بازارهای داخلی به عنوان 
یکی از راهبردهای اصلی فولاد مبارکه همواره در دستور کار 
بوده است؛ به نحوی که از سال ۱۳۹۴ تاکنون میزان عرضه 
محصولات فولاد مبارکه در بازارهای داخلی با رشد فزاینده ای 
مواجه بوده است. به عبارتی میزان فروش شرکت در داخل 
کشور که در سال ۹۴ بالغ بر ۳ میلیون و ۳۳۰ هزار تن بوده، 
در سال ۹۵ با رشد ۴۲ درصدی به ۴ میلیون و 7۱۸ هزار 
تن و در ۱۰ماهه سال ۹6 به ۴ میلیون ۸۳۰ هزار تن افزایش 

یافته است.
وی در ارتباط با اینکه  این  سطح از تولید و فروش محصولات 
در بازار داخلی، چه تاثیری بر واردات این محصولات داشته 
است گفت:یکی از دستاوردهای بزرگ صنعت فولاد کشور که 
دقیقا در راستای سیاستهای مورد نظر مقام معظم رهبری در 
اقتصاد مقاومتی است؛ افزایش تولید و عرضه محصولات فولاد 

در داخل کشور و کاهش واردات این محصولات بوده است.
در طی این سالها در اثر افزایش تولید در شرکت فولادمبارکه 
و عرضه آن به بازار داخل، واردات ورق فولادی از رقم ۳ میلیون 
و 7۰۰ هزار تن در سال ۹۴ به ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تن در 
سال ۹۵ و ۱ میلیون و 6۴۰ هزار تن در ۹ ماهه ۹6 کاهش 

یافته است.
محمود اکبری هم چنین ادامه داد مهمترین عامل در تعیین 

برنامه تولید در فولادمبارکه، سفارش مشتریان است. در طی 
سالهای اخیر تاکید مدیریت ارشد فولادمبارکه از یک سو و 
تلاش و دانش کارکنان موجب شد تا همواره در تامین نیازهای 
جدید مشتریان حرکت نماییم. افزایش تولید محصولات ویژه 

در طی این سالها گواهی بر این رویکرد است.
همچنین بنا به درخواست برخی مشتریان، شرکت فولاد 
مبارکه برنامه ریزی نمود تا درصد تولید کلاف گرم با ضخامت 
کمتر از ۳ میلیمتر را افزایش دهد، به همین علت تولید و عرضه 
ضخامت کمتر از ۳ میلیمتر به بازار داخلی از 7۴۹ هزار تن در 
سال ۱۳۹۴ به یک میلیون و 6۱۵ هزار تن در سال ۱۳۹۵ 
رسیده که این تولید رشدی ۱۱۵ درصدی را شاهد بوده و 
خوشبختانه در ده ماهه امسال نیز با رشدی حدود ۳۰ درصد 

به یک میلیون و 7۳۵ هزار تن رسیده است.
در فولادمبارکه به صورت کلی قاعده ای حکمفرما است و 
آن اینکه هر نوع محصول که از نظر فنی در محدوده تولید 
خطوط مختلف شرکت قرار دارد، با بهره گیری از دانش و همت 
همکاران با هدف رفع نیاز داخل از واردات و همچنین حضور 

شرکت در بازارهای هدف صادراتی، اقدام به تولید آن میشود.
این اراده از طریق توسعه های مختلف عمودی و افقی که در 
طی این سال ها در شرکت انجام پذیرفته قابل تحقق می باشد 

و گام های بلندی هم در این راستا برداشته شده است.
معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه  علت تاثیر کاهش 
واردات در تولید ملی را افزایش تولید شرکت و افزایش عرضه 
بازار داخلی در دو سال گذشته دانست و گفت: واردات  به 
محصولات فولادی روند نزولی داشته و در سال جاری واردات 
۲7 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش یافته است 
که این موضوع کمک زیادی به جلوگیری از خروج ارز کشور 
نموده و موجب شده تا زنجیرهای از صنایع و معادن در رونق 

نسبی قرار گیرند.

در ۱۰ ماهه سال جاری صورت گرفت؛ 

افزایش ۲5 درصدی عرضه محصولات فولاد مبارکه اصفهان به 
بازار داخلی

اجرائیه
مشخصات محکوم له /محکوم لهم

نام : علی اصغر  نام خانوادگی : آقاگلی نام پدر : حسین  نشانی: قم –قم -پردیسان –البرز۳- پ ۱۱
مشخصات محکوم علیه / محکوم علیهم

نام : ام البنین  نام خانوادگی: عباس زاده جلفان – نام پدر : علی اکبر نشانی : -
محکوم به : 
بسمه تعالی

بموجب درخواست اجرای حکم مربوطه به شماره ۹6۱۰۰۹۲۵۲۲6۰۰6۸۸ و شماره دادنامه مربوطه ۹6۰۹۹7۲۵۲۲6۰۰7۱۹ محکوم 
علیه محکوم است به به محکومیت خوانده ردیف اول به پرداخت مبلغ ۳۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت اجور معوقه به مدت هفت ماه و مبلغ 
۳۳/۵۰۰/۰۰۰ ریال بابت اجرت المثل ایام تصرف به مدت ۴7 روز و همچنین مبلغ ۱/۰۵۰/۰۰۰ ریال جهت هزینه دادرسی دستور تخلیه 
و نیز مبلغ ۹/۵۹۱/۵۰۰ ریال بابت هزینه های مصرفی به انضمام مبلغ ۱/۸۰۰/۰۰۰ ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان صادر به 

انضمام نیم عشر دولتی هزینه اجرای احکام.
محکوم علیه مکلف است از تاریخ ابلاغ اجرائیه:

۱- ظرف ده روز مفاد آنرا بموقع اجرا گذارد )ماده ۳۴ قانون اجرای احکام مدنی (.
۲- ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد. 

۳- مالی معرفی کند که اجرا حکم و استیفا محکوم به از آن میسر باشد. چنانچه خود را قادر به اجرای مفاد اجراییه نداند باید ظرف سی 
روز کلیه اموال خود را شامل تعداد یا مقدار و قیمت همه اموال منقول و غیر منقول ، به طور مشروح مشتمل بر میزان وجوه نقدی که به 
هر عنوان نزد بانکها و موسسات مالی و اعتباری ایرانی یا خارجی دارد به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور و کلیه اموالی که او به هر 
نحو نزد اشخاص ثالث دارد و کلیه مطالبات او از اشخاص ثالث و نیز فهرست نقل و انتقالات و هر نوع تغییر دیگر در اموال مذکور از زمان 
یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا به درخواست محکوم له بازداشت می شود 

)مواد ۸ و ۳ قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(. 
۴- خودداری محکوم علیه از اعلام کامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم، حبس تعزیری درجه هفت را در پی دارد.)ماده ۳۴ 

قانون اجرای احکام مدنی و ماده ۲۰ ق.م.ا و ماده ۱6 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(
۵- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد موجب مجازات 
تعزیری درجه شش یا جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده ۲۱ قانون محوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(. 
6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی 

کفیل توسط محکوم علیه خواهد بود.)تبصره ۱ ماده ۳ قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(" )م الف : ۱۵۲7۳(
دبیر شعبه ۲6 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۲۲۳ فرعی از ۱۰۸7۵  اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی عطاران – کوچه 
۱۳ پلاک ۲۵ که بنام آقای صمداله یاری جلالی فرزند اسداله میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده ۱۳ قانون تعیین 
تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای 
کتبی نامبرده طی شماره ۱/۳۱۵۰۰ –۹6/۱۱/۲۳ تحدید حدود پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ ۲۰/ ۱۲ /۹6 ساعت ۸/۵ الی ۱۲ صبح 
در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی ار تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین 
طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 7۳/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 

اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید./ق .
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم- تاریخ انتشار : 1396/11/25



انتقادهای به جای علی کریمی از فدراسیون فوتبال در یک 
برنامه تلویزیونی، باب میل اهالی ورزش بود اما درگیری لفظی 
کی روش و کریمی زنگ خطر را برای آرامش تیم ملی به 

صدا در آورد. 
مناظره علی کریمی به عنوان منتقد و محمدرضا ساکت، به 
عنوان نماینده فدراسیون فوتبال در یک برنامه تلویزیونی، 
ابعاد بسیار زیادی داشت و پای مسائل مختلف را به میان 

کشید.
علی کریمی در این برنامه پرسش های متعددی را درباره 
شفافیت مالی فدراسیون، نحوه عقد قراردادها، نبود تاییدیه 
برای اساسنامه فدراسیون فوتبال، متضرر شدن در قراردادها و 
... مطرح کرد که از نظر اهالی فوتبال کاملا به حق بود و گاهی 
محمدرضا ساکت را - که در مواقعی با صدای لرزان و پیشانی 
عرق کرده پاسخ می داد - بر آن داشت که با ترفند خاص خود 
از پاسخ دادن به این سوالات شانه خالی کند. او مثلا بعضی 
از اتفاقات مانند استعفای عضو خانم کمیته بازاریابی سازمان 

لیگ را که همکاری نزدیکی با او دارد را انکار کرد.
در تمام این سال ها کسی مانند علی کریمی نتوانسته بود 
مدیران فدراسیون را این طور به چالش بکشد و کسی هم به 
سوالات مطرح شده از سوی رسانه ها جوابگو نبود. الزام حضور 
اهالی فوتبال مانند علی کریمی و کریمی ها برای دفاع از 
حقوق فوتبال برابر ارکان مختلف به شدت احساس می شود.

فوتبالی ها باید قدردان علی کریمی باشند که بر خلاف نهاد 
های ذی صلاح، برابر فساد فوتبال ایستاده و یک تنه قصد 
دریبل زدن مدیرانی را دارد که از پاسخگو بودن شانه خالی 
می کنند. نکته مهم بعد از برنامه تلویزیونی و سوالات پرتعداد 
علی کریمی این بود که فدراسیون فوتبال به فاصله کمتر از 

۱۲ ساعت بعد از این برنامه حاضر نشدند پاسخگوی سوالات 
اهالی رسانه باشند اما مسئولانش دم از پاسخ گو بودن می زنند 

که در نوع خود جالب توجه است.
هر چقدر که انتقاد کردن از سازمانی مثل فدراسیون فوتبال 
- که پر از ایراد و اشکال است - خوب و لازم است، حفظ 
آرامش تیم ملی فوتبال در آستانه جام جهانی ۲۰۱۸ هم 
لازم است. نباید این دو مقوله با یکدیگر اشتباه گرفته شوند و 

منافع ملی با لطمه روبه رو شوند.
در اواخر برنامه این هفته "۹۰"، پای کارلوس کی روش و 
طبیعتا تیم ملی وارد این مناظره شد و کی روش رو در روی 
منتقد اصلی فدراسیون فوتبال قرار گرفت و اظهاراتی که 

نباید، مطرح شد.
شاید تا چند روز پیش علی کریمی از فدراسیون فوتبال 
انتقاد می کرد و کسی هم به درستی پاسخ او را نمی داد اما 
سوال های کریمی درباره اخراج کادر ایرانی از تیم ملی و نحوه 
حضور دستیاران خارجی کارلوس کی روش در تیم ملی منجر 
به برافروخته شدن آتش اختلاف میان کریمی و کی روش 
شده است که به نظر نمی رسد این موضوع به این زودی ها 

فروکش کند.
مشکل هم از آن جا ناشی می شود که همیشه فدراسیون 
فوتبال، خود را پشت تیم ملی پنهان کرده و هربار که انتقادی 
از عملکردش صورت گرفته به بهانه به هم خوردن نظم و 
آرامش تیم ملی،  آن انتقاد را خاموش کرده است. هر بار 
که از یک مشکل در فدراسیون فوتبال حرف زده شد، تمام 
ارکان فدراسیون در سایه تیم ملی و کارلوس کی روش، از 
پاسخ دادن شانه خالی کردند و همیشه تیم ملی را سپر بلای 

خود کردند.

فدراسیون فوتبال، سازمان متولی فوتبال ایران است و وظایف 
متعددی دارد. دامنه عملکرد فدراسیون بسیار زیاد است 
و تیم ملی فوتبال بزرگسالان، تنها بخشی از این دامنه را 
تشکیل می دهد. هر چند تیم ملی به نوعی ویترین فوتبال 
ایران است اما فدراسیون وظایف دیگری هم به جز پرداختن 

به تیم ملی دارد.
اگر انتقادی از فدراسیون فوتبال مطرح می شود، مثلا در باب 
تیم ملی نوجوانان یا جوانان، فوتسال یا فوتبال ساحلی، تیم 
ملی بانوان یا امکانات سخت افزاری، الزاما روی سخن منتقدان 
با تیم ملی فوتبال بزرگسالان نیست و قرار هم نیست که 
انتقاد از مثلا کیفیت لباس تیم ملی فوتبال جوانان یا قرارداد 
اسپانسر لیگ برتر، به تیم ملی بزگسالان لطمه بزند و آرامش 

ملی پوشان را در سال جام جهانی از بین ببرد.
هر مجموعه ای در ساحت عملکردی خودش باید پاسخگو 
باشد و اگر جایی ضعف دارد، با شنیدن نقدهای دلسوزانه در 
راستای برطرف کردن ضعف گام بردارد نه این که خود را 
تمام و کمال، به مجموعه دیگری )این جا تیم ملی فوتبال( 

بچسباند و هر نقدی از خود را نقد به تیم ملی تفسیر کند.
از سوی دیگر، در این که انتقاد، حق طبیعی اهالی ورزش از 
جمله پیشکسوتان فوتبال ایران به عنوان کارشناس است، 
شکی وجود ندارد اما انتقادکننده هم باید بداند که اگر نقدی 
بر عملکرد فدراسون فوتبال دارد، باید دامنه نقد را در همان 
موضع حفظ کند و اشکال را به بخش های دیگر تعمیم ندهد. 
ممکن است فردی از عملکرد تیم ملی هم نقد کند و نظرش 
فدراسیون  تمام ضعف های  که  این  اما  است  احترام  قابل 
فوتبال - که بی شمارند - را به تیم ملی هم ربط دهیم، حداقل 

در مقطع فعلی کار شایسته ای نیست.

تیم ملی ایران تقریبا هر روز درگیر آماده سازی بازیکنان لیگ 
برتری است و ساعت ها صرف آماده سازی ذهنی این بازیکنان 
می شود. تیم ملی با هدف صعود از گروه دشوارش یک برنامه 
خاص را آماده می کند که تاکید زیادی روی آرامش فکری 
دارد اما رو در رو شدن کی روش و کریمی ناخودآگاه به این 

آرامش لطمه خواهد زد.
در فضایی که باشگاه ها با سپردن بازیکنان خود به تیم ملی 
دست به کار کم سابقه ای زده اند، گرفتن این تمرکز از تیم ملی 
چندان منطقی نیست اما نباید این طور هم باشد که انتقادات 
مطرح نشود. علی کریمی به عنوان منتقد صلاحیت دار و 
اعضای فدراسیون از مدیر تا مربی می توانند در فضایی به دور 

از جنجال به سوالات و ابهامات مختلف پاسخ بدهند.
نکته ای که نباید فراموش شود این است که همه افراد دخیل 
در این ماجرا، از علی کریمی تاریخ ساز و اسطوره ای گرفته 
تا مربیان، بازیکنان و کارشناسان منتقد فدراسیون، اعضای 
فدراسیون، دغدغه پیشرفت فوتبال را دارند و باید در تمام 
لحظات، این مساله را برابر دیدگان خود قرار دهند. حتی 
کسی مانند محمدرضا ساکت - که نفس حضورش در سمت 
دبیرکلی فدراسیون فوتبال، نقدهای اساسی را در پی داشت 
- باید بداند که تک تک رفتارها و نحوه پاسخ گویی اش به 
انتقادها می تواند آرامش را در فضای فوتبال و از جمله تیم 
ملی حاکم کند و از طرفی می تواند، این آرامش را به کلی از 
بین ببرد. جام جهانی ۲۰۱۸، نزدیک است و نقد کردن درباره 
عملکرد تیم ملی در ان مسابقات، می ماند برای بعد از جام 
جهانی اما از هم اکنون و تا آن زمان و بعد از آن می توان تمام 
ارکان فدراسیون فوتبال را به بوته نقد کشید و از همه درباره 

ضعف های موجود، پاسخ خواست.

ورزشی44

شبی که خیلی چیزها تغییر کرد 

"بزدل"؛ خطای استراتژیک سرمربی تیم ملی 

ورود کارلوس کی روش به مناظره کریمی-ساکت، نه تنها کفه ترازو را به سمت 
دبیرکل فدراسیون سنگین نکرد، که سرمربی تیم ملی را به بازنده بزرگ این 

مناظره تبدیل کرد.
حضور در برنامه ۹۰ همیشه برای کارلوس کی روش یک اتفاق خوب محسوب 
می شد؛ جایی که او می توانست بدون دغدغه هنر سخنوری اش را به رخ بکشد 
و بر تعداد هوادارانش اضافه کند اما این بار ورود تند او به مناظره ای که به نظر 

می رسید برنده خاصی نداشته باشد، او را به یک بازنده بزرگ تبدیل کرد.
تا پیش از پیامک جنجالی کی روش، محمد ساکت، دبیر کل فدراسیون، با 
خونسردی توانسته بود زهر سوال های تند کریمی را بگیرد و هرچند ستاره 
سابق پرسپولیس و تیم ملی تلاش می کرد تا با اشاره به ابهام های بیشتر در 
مورد عملکرد فدراسیون، ساکت را در موضع دفاعی نگه دارد اما عدم تمرکز او 
روی پاسخ های ساکت، باعث می شد تا نتواند به تناقض هایی که در پاسخ های 
دبیر کل فدراسیون وجود دارد، پی ببرد. حتی زمانی که عادل فردوسی پور 
تلاش می کرد تا در نقش کمک کریمی ظاهر شود، او چندان علاقه ای به این 

همراهی نشان نمی داد.
 اما وقتی بحث به حضور سباستین، بدنساز تیم ملی، در کادر فنی کارلوس کی 
روش کشیده شد و کریمی از او به عنوان پسرخوانده کی روش نام برد، واکنش 
شتابزده سرمربی تیم ملی، به یک هدیه بزرگ برای شماره ۸ سابق پرسپولیس 

تبدیل شد.
فردوسی پور ابتدا اعلام کرد که کی روش قصد دارد روی خط تلفنی برنامه 
حضور پیدا کند؛ اما دقایقی بعد، پیامک سرمربی پرتغالی را بدون دخل و تصرف 
روی آنتن خواند؛ پیامکی که در آن کی روش، کریمی را به زدن "اتهامات 

بزدلانه" متهم کرد.
استفاده از همین لفظ بود که باعث شد تا کریمی اوضاع را در دست بگیرد 
و بتواند همان چهره ای را از خود به نمایش بگذارد که تا پیش از آن به دلیل 

مشغول بودن با اسناد و مدارکی که به همراه داشت، از آن فاصله گرفته بود.
همزمان در شبکه های اجتماعی هم کاربران واکنش تندی به این اظهارنظر 
کی روش داشتند و سرمربی تیم ملی را به دلیل به کار بردن لفظ "بزدل" در 
مورد کریمی به شدت مورد انتقاد قرار دادند؛ اما کی روش که به نظر می رسید 
همچنان از جایگاه خود در بین طرفداران تیم ملی مطمئن است، پیامی را در 
صفحه فیس بوکش منتشر کرد و بار دیگر با حمله ای سنگین به کریمی، او را 

"آقای استعفا" خطاب کرد.
 کی روش پیش از این هم سابقه درگیری با چهره های فوتبال ایران را داشت؛ 
اما اشتباه محاسباتی او در مورد ورود به جدال با کریمی، می تواند به شدت 
روی آینده اش تاثیر بگذارد. افزایش محبوبیت کریمی در مدت اخیر که حتی با 
حمایت استقلالی ها همراه شد، می تواند به بزرگترین چالش کی روش در دوران 

حضورش در تیم ملی ایران منجر شود.
در فاصله ۴ ماه تا آغاز جام جهانی، حالا هر تصمیم کی روش به شدت زیر ذره 
بین قرار خواهد گرفت و در صورت هر اشتباهی از سوی او، با واکنش های به 

مراتب بیشتری همراه خواهد شد.
از سوی دیگر، انتظار می رفت با توجه به نزدیکی جام ملت های آسیا ۲۰۱۹، 
در صورت کسب یک نتیجه متوسط در جام جهانی هم او تا ژانویه بعد روی 
نیمکت تیم ملی بنشیند اما با شرایط فعلی، او برای ادامه همکاری با تیم ملی، 
نیاز به یک دستاورد بزرگتر دارد؛ دستاوردی که بتواند خطای استراتژیک او در 

"بزدل" خطاب کردن شماره ۸ محبوب فوتبال ایران را جبران کند.

کفاشیان: 

یک دلار از طریق فیفا یا AFC به مقدس
 داده نشده  است

رئیس کمیته فوتسال ایران گفت: بچه های ایران بسیار فوق العاده در این 
تورنمنت ظاهر شدند و توانستند مزد زحماتشان را بگیرند.

علی کفاشیان بعد از قهرمانی تیم ملی فوتسال ایران در مسابقات جام ملت های 
آسیا در جمع خبرنگاران در خصوص این قهرمانی اظهار داشت: به همه ملت ایران 
تبریک می گویم. بچه های ایران بسیار فوق العاده در این تورنمنت ظاهر شدند و 
توانستند مزد زحماتشان را بگیرند. به نظر من لیاقت فوتسال ایران این است که در 
مسابقات جهانی بتواند قهرمان شود چرا که پتانسیل این قهرمانی را داریم. توانستند 
با شرایط سخت کار بزرگی انجام بدهند، برنامه ریزی های خوبی در این مدت برای 
فوتسال کردیم. وی در ادامه گفت: تمام جوایز را اعم از آقای گلی، بهترین بازیکن 
و خیلی از جوایز دیگر را در این تورنمنت گرفتیم که نشان می دهد ایران قدرت 
آسیاست. به همه خانواده فوتسال تبریک می گویم که ما نشان دادیم که تیم بسیار با 
اخلاقی هستیم و توانستیم اقتدارمان را در فوتسال نشان دهیم. وی درباره اینکه چرا 
همراه تیم ملی فوتسال یک آشپز نرفته بود اما رئیس هیأت فوتبال شیراز راهی چین 
تایپه شده بود، گفت: بحث آشپز اصلًا مطرح نبود، آنجا غذایی که تهیه می شد برای 
همه تیم ها فراهم بود. ما اگر ۱۰ نفر را هم می بردیم مشکلی نبود اما مسئول هیأت 
شیراز از مسئولان کمیته آموزش است و در بحث آنالیز بازی ها هم به کادر فنی 
کمک می کرد. تیم ژاپن ۵-6 آنالیزور با خودش آورده بود و مسئول هیأت شیراز در 
امر آنالیز به کادر فنی تیم ایران کمک می کرد و نباید بابت این چیزها ناراحت می شد. 
البته ما در این مسابقات کمبود خبرنگار داشتیم. درباره حضور خودم هم باید بگویم 
که من در AFC مسئولیت دارم و به دلیل سمتم در این مسابقات حاضر شدم. البته 
در تمرینات تیم حاضر می شدم و با بچه های تیم ایران هم ارتباط داشتم، خوشبختانه 
مشکلی وجود نداشت و باید کار را به گونه ای پیش ببریم که قدرت اول آسیا باشیم 
و باید به سمتی برویم که فوتسال ایران در آسیا کماکان در بالا باشد. در فیفا کمیته 
فوتسال برداشته شده و باید آن را دوباره ایجاد کرد. از طرفی جام ملت های اروپا 
هم با این مسابقات همزمان بود و باید برنامه ریزی های خوبی انجام داد. نایب رئیس 
فدراسیون فوتبال درباره صحبت های  دوشنبه شب گذشته علی کریمی در برنامه 
۹۰ و اینکه عنوان شد که پول هایی به حساب هوشنگ مقدس در دوبی واریز شده، 
گفت: یک دلار از طریق فیفا یا AFC به مقدس داده نشده و نباید اطلاعات ناقص 
ارائه کرد. وقتی که تحریم بودیم از طریق سیستم بانکی این پول ها حواله می شد تا به 
دست کی روش برسد و کی روش می گفت که به او این پول ها را بدهیم. یک دلار در 
این بین جابجا نشده است. کفاشیان در خصوص اینکه پس چرا او به کمیته اخلاق 
احضار شده، اظهار داشت: یک دلار از حساب فیفا یا AFC به مقدس داده نشده 
است، راجع به برخی پرونده ها ابهاماتی وجود داشت که البته بحث ایران نوین هم 
نبود، به عنوان مطلع به این کمیته رفتم. به هر حال در پرونده های مختلف کمیته 

اخلاق وظیفه دارد که سوال کند تا رفع ابهام صورت بگیرد.

ناظم الشریعه:

 قراردادم با تیم ملی تا ۲۰۲۰ است
سرمربی تیم ملی فوتسال گفت قراردادش با تیم ملی فوتسال تا سال ۲۰۲۰ است. 
تیم ملی ایران برای دوازدهمین بار قهرمانی فوتسال آسیا شد. محمد ناظم الشریعه 
در بازگشت به ایران در جمع خبرنگاران گفت: این قهرمانی را به مردم ایران و تمامی 
فوتسالی ها تقدیم می کنیم و به خانواده بازیکنان که نگران تر از همه ما بودند. او 
درباره مدت زمان قراردادش با تیم ملی فوتسال خاطرنشان کرد: قرارداد من تا جام 
جهانی ۲۰۲۰ است. سرمربی تیم ملی فوتسال درباره مشکل تغذیه ای این تیم در 
چین تایپه و نبود آشپز کنار تیم برخلاف سایر تیم های ملی  گفت: من در جریان 
آشپز نیستم. از فدراسیون یپرسید که آشپز با کدام تیم ها می رود. چیزی که می دانم 
غذای ما در آنجا خوب نبود. کادر مدیریتی ما رفته رفته مشکل را رفع کرد. مشکل 
مربوط به AFC بود. ناظم الشریعه در پاسخ به این سوال که چرا به جای آشپز، 
رییس هیات فوتبال شیراز به همراه این تیم به چین تایپه آمد تاکید کرد: این ها را از 
ما سوال نکنید. ما چه کار به این جریانات داریم. او از طرف AFC آمده بود. سرمربی 
تیم ملی درباره این که فدراسیون فوتبال هزینه سفر رییس هیات فوتبال شیراز را 

محول کرده، اظهار بی اطلاعی کرد.

تیم فوتبال استقلال نخستین دیدار در فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا را 
درشرایطی با تساوی به پایان برد که تا دقایق پایانی از حریف عقب بود.

تیم فوتبال استقلال در اولین دیدار خود در مسابقات این فصل لیگ قهرمانان 
آسیا از ساعت ۱۸:۴۰ روز سه شنبه به مصاف تیم الریان قطر رفت که این بازی 

با نتیجه ۲ به ۲ به اتمام رسید.
در این بازی که در ورزشگاه جاسم بن حمد قطر برگزار شد، ابتدا استقلال در 
دقیقه 7 روی ضربه جباروف و گل به خودی رودریگو تاباتا یک گل پیش افتاد. 

الریان اما برای جبران این گل خیلی زود به نتیجه رسید.
عبدالرزاق حمدالله در دقیقه ۱۸ با یک ضربه سر دروازه سیدحسین حسینی 
را باز کرد. تاباتا هم در دقیقه ۲۸ گل دوم الریان را روی غفلت و اشتباه مدافعان 

استقلال به ثمر رساند تا نیمه اول با نتیجه ۲ بر یک به پایان برسد.
در نیمه دوم استقلال به نمایش خوب و امیدوارکننده اش ادامه داد و موقعیت 
هایی را روی دروازه میزبان ایجاد کرد اما بازیکنان این تیم در زدن ضربات 
آخر کم دقت بودند. در دقیقه ۸۰ این بازی تاباتا به خاطر خطای شدید روی 
داریوش شجاعیان از زمین اخراج شد تا شاگردان شفر دقایق باقی مانده را با 

یک بازیکن بیشتر سپری کنند. 
در حالی که الریانی ها امیدوار بودند با وجود یک بازیکن کمتر سه امتیاز این 
دیدار را از آن خود کنند، این استقلال بود که در دقیقه ۸۸ توسط علی قربانی 

و روی ارسال خوب امید ابراهیمی به گل تساوی دست پیدا کرد. 

الریان ۲-۲ استقلال؛

 یک امتیاز ارزشمند برای آبی ها
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پرسپولیس ۳ - نسف صفر

 شروع پر قدرت شاگردان برانکو در آسیا

تیم فوتبال پرسپولیس موفق شد با سه گل مهمان ازبک خود را از پیش رو بردارد.
 در نخستین دیدار گروه C لیگ قهرمانان آسیا دو تیم پرسپولیس و نسف قارشی از 
ساعت ۱7:۱۵ دیروز در ورزشگاه آزادی برابر هم قرار گرفتند که این دیدار با برتری ۳ 

بر صفر پرسپولیس به پایان رسید.
گل های پرسپولیس را گادوین منشا در دقیقه ۲۱ و علی علیپور در دقایق 67 و 

7۱ به ثمر رساندند.
نیمه نخست:

دقیقه ۸: پاسکاری زیبای پرسپولیسی ها توپ را در گوشه محوطه جریمه به فرشاد 
احمدزاده رساند که پاس به بیرون این بازیکن به علیپور رسید اما ضربه آرام این بازیکن 

را دروازه بان نسف قارشی در دو ضرب در اختیار گرفت.
دقیقه ۲۱: توپ در گوشه زمین به ماهینی رسید که سانتر زمینی این بازیکن به روی 
دروازه فرستاده شد اما وحید امیری این توپ را روی خط محوطه جریمه کنترل کرد 
و سانتر زیبای این مهاجم با ضربه سر فوق العاده منشا، گل نخست پرسپولیسی ها را 

وارد دروازه حریف ازبک کرد.
دقیقه ۲۴: سانتر محمد انصاری از مهاجمان پرسپولیس و مدافعان نسف رد شد و 
به ماهینی رسید که شوت کم دقت و روپای این بازیکن با اختلاف از کنار دروازه به 

بیرون رفت.
دقیقه ۳۴: حمله بازیکنان نسف قارشی با دفع ناقص شجاع خلیل زاده همراه شد که 

ضربه چکشی گلبان به شکلی خطرناک از کنار دروازه بیرانوند به بیرون رفت.
دقیقه ۳7: گانیف در زمین پرسپولیس صاحب توپ شد که شوت محکم این بازیکن 

از فاصله ای ۳۵ متری با واکنش زیبای بیرانوند همراه شد.
دقیقه ۳۹: مخیت دینوف با خطا روی منشا، نخستین کارت زرد این دیدار را دریافت 

کرد.
دقیقه ۴۰: خطای اعلام شده روی منشا پرسپولیس را در موقعیت خوبی قرارداد. 
ماهینی پشت توپ قرار گرفت و توپ را برای انصاری کاشت که شوت زیبا و محکم 
این مدافع را دروازه بان نسف ناقص برگشت داد که در ریباند نیز فرشاد احمدزاده موفق 

نبود از فرصت به وجود آمده استفاده کند و گل دوم پرسپولیس را به ثمر برساند.

نیمه دوم:
دقیقه ۴۸: ضربه راه دور منشا را دروازه بان تیم ازبکستانی به سختی و در دو ضرب 

مهار کرد.
دقیقه ۵۸: ضد حمله بازیکن نسف قارشی توپ را به اشمورادوف رساند که شوت 

محکم این بازیکن را بیرانوند با یک دست برگشت داد.
دقیقه 6۰: خطای لوکیچ روی انصاری باعث شد تا این بازیکن از داور کارت زرد 

بگیرد.
دقیقه 67: پاس زیبا و در عمق جلال حسینی باعث حرکت پر سرعت صادق 
محرمی شد. پاس به بیرون این بازیکن با ضربه دقیق علیپور به تور دروازه چسبید تا 

گل دوم پرسپولیس این گونه به ثمر برسد.
دقیقه 7۱: پاسکاری های پرسپولیسی ها توپ را به انصاری رساند و پاس به بیرون 
این مدافع به علیپور رسید تا ضربه پای چپ و محکم آقای گل لیگ ایران گل سوم 

سرخپوشان ایران را به ثمر برساند.
دقیقه 7۳: کامیابی نیا به جای امیری وارد زمین شد.

دقیقه 77: حرکت زیبای محرمی توپ را به منشا رساند که دروازه بان نسف توپ را 
دفع کرد اما این دروازه بان پاس مدافع هم تیمی خود را با دست جمع کرد تا داور اعلام 
ضربه آزاد غیرمستقیم در داخل محوطه جریمه نسف قارشی کند. ضربه فنی شماره 

۱۰ سرخ ها با برخورد به دیوار دفاعی به کرنر رفت.
دقیقه ۸۰: رسن به جای احمدزاده وارد زمین شد.

دقیقه ۸6: پاس زیبای منشا علیپور را در موقعیت خوب گلزنی قرار داد اما ضربه این 
بازیکن را به کرنر فرستاد.

دقیقه ۸7: ماهینی جای خود را به نعمتی داد.
ترکیب پرسپولیس: علیرضا بیرانوند، صادق محرمی، شجاع خلیل زاده، سید جلال 
حسینی، فرشاد احمدزاده، حسین ماهینی، محمد انصاری، محسن ربیع خواه، وحید 

امیری، علی علیپور و گادوین منشا
ترکیب نسف قارشی: سنجر کواتف، ایگور گلبان، ، لوکیچ، اشمورادف، کنجابائف، 

حسنف، خامرو بکوف، نارزولائف، مخیت دینوف، گانیف و دراگان چران

برانکو: با شایستگی پیروز شدیم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس بعد از پیروزی تیمش در نخستین دیدار آسیایی 

فصل، گفت: بازی خوبی ارائه دادیم و با شایستگی برنده شدیم.
برانکو ایوانکوویچ، سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس بعد از پیروزی تیمش مقابل نسف 
قارشی ازبکستان در اولین بازی از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا بیان کرد: لیگ 
قهرمانان شروع شد. قبلا گفته بودم بازی اول بسیار سخت است مخصوصا وقتی بازی 
در خانه باشد اما نمی دانم بار چندم است که بازیکنانم هوادارنمان را شاد کردند و بازی 

خوبی ارائه دادند. ما سطح بالایی داشتیم و با شایستگی بردیم.
او ادامه داد: از هواداران بابت حمایتشان تشکر می کنم. تبریک ویژه هم به بازیکنانم 
می گویم. پیروزی بهترین روش برای بالا بردن اراده است. نشان دادیم که هم قدرت 
و هم دانش داریم. طبیعی است که این گونه نمایش ها را ادامه بدهیم. به علیپور هم 

بابت گل زنی اش تبریک می گویم.
ایوانکوویچ در مورد مسلمان هم گفت: من بازیکنان دیگری را به جای او در ترکیب 
قرار دادم. هر بازیکن پست خودش را بازی می کند. ماهینی خیلی خوب بازی می کند. 
به نظر شما این مشکل است؟ کمال مصدوم بود و در آمادگی قرار نداشت. همین طور 

نوراالهی. تیم برنده تغییر ندارد.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در مورد ادامه مسیرش در لیگ قهرمانان هم اظهار 
کرد: این لیگ قهرمانان است و بازی ها یک سطح بالاتر از لیگ های داخلی است. مثل 
ایران، عربستان و دیگر کشورها. این سخت ترین بازی باشگاهی است و حریف آسان 
در این جا وجود ندارد. شما باید حداکثر اراده و انگیزه و شوق داشته باشید که این را 

بازیکنان من به خوبی نشان دادند.
او در مورد منشا هم گفت: او در لیگ قهرمانان سال قبل هم به خوبی کار کرد. 
طبیعی است که برای منشا بازی در لیگ ایران مشکل تر است چون حریفان ما دفاعی 
بازی می کنند. همه چیز بستگی به بازیکن دارد که بازی خودش را به بازیکنان حریف 
تحمیل کند. ما از او انتظار داریم بیشتر گلزنی کند. او به خاطر اعتماد ما بازی می کند 

و زوج خوبی برای علیپور است.
بردیف: با خط حمله ای که پرسپولیس دارد، نمی شود!

پرسپولیس با ۳ گل نسف قارشی را با شکست بدرقه کرد تا این فصل لیگ قهرمانان 
آسیا را با قدرت آغاز کند.

روزیکول بردیف سرمربی نسف قارشی بعد از شکست سه بر صفر مقابل پرسپولیس 
در نشست خبری بعد از بازی حاضر شد و گفت: ابتدا به پرسپولیس تبریک می گویم و 
در ادامه مسابقات برای آنها آرزوی موفقیت دارم. همان طور که می دانید لیگ قهرمانان 
آسیا جای بزرگی است و جای اشتباه نیست. گلی که در نیمه اول خوردیم، باعث شد 

شیرازه تیم ما به هم بریزد.
وی ادامه داد: تیم ما یک تیم بسیار جوان بود و به نظرم جو ورزشگاه و تشویق های 
آنها بازیکنان ما را تحت تأثیر قرار داد و بازی مورد انتظار ما را نتوانستند انجام دهند. 

پرسپولیس هم تیم قدرتمندی است و بازی مقابل چنین تیمی سخت می شود.
سرمربی تیم فوتبال نسف قارشی در واکنش به این سؤال که تیم او در لیگ داخلی 
ازبکستان شرایطی خوب و خط دفاعی مستحکمی دارد و با توجه به این شکست به 
نظر او مدافعان تیمش عملکرد همیشگی خود را نداشتند یا مهاجمان پرسپولیس 
عملکرد خوبی نشان دادند، اظهار داشت: بله، مسلماً همان طور که می دانید بازی های ما 
در لیگ ازبکستان هنوز آن طور که باید شروع نشده است و فقط دو بازی انجام داده ایم! 
مسلماً با خط حمله پرسپولیس که امروز دو نفر از بهتر بازیکنان هم بودند، کار سخت 

می شود و بازی سختی داشتیم و دفاع ما هم دفاع همیشگی نبود.
بردیف در خصوص اینکه سبک فوتبال کشورهای آسیای میانه فیزیکی است و 
بازیکنان نسف هم سفت و محکم بازی می کردند، گفت: در حال حاضر ما کشوری به 
اسم ازبکستان هستیم. تیم های ما همیشه فیزیکی هستند و محکم بازی می کنند و 
به نظرم اگر تیم هایی مقابل پرسپولیس محکم و فیزیکی بازی کنند، بازی کردن برای 

پرسپولیس راحت تر است.

نگاهی به مناظره تلویزیونی علی کریمی و محمدرضا ساکت

انتقاد "کریمی ها" از فدراسیون فوتبال لازم است

به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی یک دوره مسابقات ورزشی بین کارکنان و خانواده سازمان جهاد کشاورزی استان قم برگزار شد.
مدیر امور اداری، رفاه و پشتیبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اعلام این خبر گفت: این مسابقات در دو رشته ورزشی بدمینتون ویژه آقایان و دارت ویژه بانوان برگزار 
گردید. حسین آوازی اظهار داشت: مسابقات بدمینتون ویژه کارکنان و خانواده همکاران به صورت گروهی و تیمی و هرگروه شامل ۴ تیم به صورت دوره ای در سالن شهید 
علیمحمدی واقع در خیابان امام خمینی )ره( برگزار گردید و در نهایت پس از برگزاری مسابقات مقدماتی از هر گروه ۲ تیم بر مرحله نیمه نهایی صعود نموده که به صورت 

ضربدری و حذفی مسابقه خود را انجام و در نهایت برندگان به فینال و بازنده ها برای سوم و چهارمی بازی خود را انجام و تیم های اول تا چهارم مشخص شدند.
وی تصریح کرد: در همین راستا تیم مصطفی محقق و علیرضا طلایی؛ تیم داود خواجوی پور و رضا لطیفی زاده، تیم محمد مهدی صالحی و محمدرضا ملامحمدی و تیم 

علی محقق و مهدی عابدینی به ترتیب عناوین اول تا چهارم را به خود اختصاص دادند.
وی با اشاره به اینکه مسابقات دارت بانوان نیز با تعداد ۲۴ نفر شرکت کننده برگزار شد، بیان داشت: در این مسابقات خانم ها لیلا دلاوری، زینب رضایی، سمیه یزدی و مرضیه 

سلیمانی به ترتیب مقام های اول تا چهارم را کسب کردند.

به مناسبت دهه فجر برگزارشد

مسابقات ورزشی در سازمان جهاد کشاورزی استان قم

تنها بعد از چند ماه همکاری و رسیدن به عنوان سومی جام بین قاره ای ساحلی در امارات، فدراسیون فوتبال از فسخ یک طرفه قرارداد با مربی برزیلی تیم ملی ساحلی خبر داد.
مارکو اوکتاویو سرمربی برزیلی چهار ماه پیش بنا به دعوت کمیته ساحلی فدراسیون فوتبال به ایران برگشت تا دومین تجربه نشستن روی نیمکت رهبری تیم ملی را به دست آورد. 

تجربه ای که توام شد با موفقیتی همچون کسب عنوان سومی رقابت های جام بین قاره ای در امارات تا اوکتاویو یک بار دیگر روزهای خوشی را سپری کند.
اما این موفقیت در بازگشت کاروان ایران از مسابقات به یکباره تحت الشعاع مسائل پیش آمده در همکاری مربی برزیلی با کمیته ساحلی قرار گرفت تا این که بعد از دو ماه گمانه زنی و 

غیبت اوکتاویو روی نیمکت و اردوهای تیم ملی سرانجام دبیرکل فدراسیون فوتبال از فسخ یک طرفه قرارداد این مربی و برکناری او از هدایت تیم ملی ساحلی ایران خبر داد.
محمدرضا ساکت، دبیر کل فدراسیون فوتبال گفت: »مارکو اوکتاویو، سرمربی برزیلی تیم ملی فوتبال ساحلی بدون اجازه فدراسیون فوتبال از ایران خارج شده و به همین دلیل از سمتش 

برکنار شده است«. او بیشتر از این در خصوص این اتفاق توضیح نداد تا ابهاماتی که از مدت ها قبل فوتبال ساحلی ایران را در بر گرفته بود، همچنان بر قوت خود باقی بماند.
اما غیبت های اوکتاویو در تیم ملی در حالی از دو ماه قبل پنهان مانده بود که ایران در رقابت های پرشین کاپ که چندی پیش در جم برگزار شد نیز بدون مربی برزیلی و با هدایت 
دستیاران ایرانی او به مصاف رقبا رفت. در آن برهه مسئولان کمیته ساحلی در تشریح دلایل غیبت اوکتاویو برزیلی روی نیمکت ایران به مشکلات خانوادگی این مربی اشاره و مدعی بودند 
مرد برزیلی با مرخصی در کشورش به سر می برد؛ در حالی که هم زمان با این ادعاها اوکتاویو در صفحات مجازی خود تصاویری از حضور در کنار خانواده و خوشگذرانی ها را منتشر می 
کرد. اما کلید تمام ابهامات در ماجرای برکناری مربی برزیلی به رقابت های قهرمانی باشگاه های جهان در جامی ملقب "جام موندیالیتو" در برزیل برمی گردد؛ تورنمنتی که پارس جنوبی 
به نمایندگی ایران در آن حاضر شد و به مقام نایب قهرمانی رسید. در این جام مارکو اوکتاویو نیز حضور داشت؛ اما نه به عنوان سرمربی ایران؛ بلکه به عنوان سرمربی باشگاه اسپورتینگ 
لیسبون پرتغال که چندان هم برای او و شاگردانش خوب پیش نرفت؛ چون بین هشت تیم در پله آخر ایستاد.  این اتفاق از دید رسانه ها پنهان ماند؛ اما روسای فدراسیون و کمیته ساحلی 
که از آن مطلع شده بودند، برای این که هر چه سریع تر به ماجراها و حاشیه های احتمالی فیصله بدهند، فشارها روی اوکتاویو برای بازگشت به ایران را بیشتر کردند؛ اما مربی برزیلی زیر 
بار نرفت و مدعی شد به خاطر مشکلاتی که در راه همکاری اش با تیم ملی ایران دارد، ترجیح می دهد دیگر برنگردد؛ به همین خاطر فدراسیون هم به صورت یک طرفه قرارداد این مربی 
را فسخ کرد.  این پایانی بود بر همکاری های چندباره مرد برزیلی با فدراسیون و فوتبال ساحلی ایران؛ پایانی که به نظر می رسد تبعات بسیار زیادی داشته باشد؛ چون اتفاقاتی که میان 

طرفین در این ماه ها رخ داد و از دید رسانه ها پنهان ماند به قدری حاشیه و جنجال دارد که مورد کنکاش قرار بگیرد.

اوکتاویو و پایان چندباره همکاری با ایران 

پشت پرده برکناری ناگهانی سرمربی تیم ملی ساحلی 



5 علمی و سلامت 

این ها زود پیرتان می کنند!

غذاهایی که برای پوست ضرر دارند
رژیم غذایی نقش مهمی در حفظ سلامت پوست دارد اما در حفظ زیبایی ظاهری پوست 
نیز نقش بسیار پُررنگی دارد. رژیم غذایی می تواند پوست و مو و ناخن را سالم و شاداب نگه 
دارد یا اینکه آن ها را خیلی زود پیر و فرسوده کند. اینکه می گویند شما همان چیزی هستید 
که می خورید، عین واقعیت است!  نگران پوستتان هستید؟ پس حتماً باید نسبت به غذاهایی 
که می توانند به پوستتان آسیب بزنند، بیشتر آگاه شوید. بیشتر افراد به ظاهر پوستشان اهمیت 
می دهند و از آنجایی که پوست، بزرگ ترین و قابل مشاهده ترین اندام بدن است، پس باید هر 

کاری که می توانیم برای مراقبت از آن انجام دهیم. 
لبنیات: البته لبنیات فواید خودش را دارد. تخم مرغ سرشار از پروتئین است، در حالی که 
شیر منبع خوبی از کلسیم است. اما نباید در مصرف آن ها زیاده روی کنید. مصرف زیاد لبنیات 
می تواند موجب بروز کیست های کوچک سفتی در زیر پوست شوند که دردناک بوده و مدت 
زیاد نیز باقی می مانند. این کیست ها معمولاً در گردن یا خط آرواره یا روی چانه پیدا می شوند. 
اگر زیاد لبنیات مصرف کنید، بدن شما مجبور می شود به سختی کار کند تا سموم را دفع کند 
و متأسفانه این کیست های ریز همین زمان بیرون زده و تا مدت ها روی پوست باقی می مانند.

کافئین: کافئین یکی از مواد غذایی است که هم فایده دارد و هم ضرر. به ازای هر مقاله ای 
که به شما توصیه می کند قهوه بنوشید، مقاله ی دیگری هم وجود دارد که می گوید از نوشیدن 
قهوه اجتناب کنید. اگر عادت به نوشیدن قهوه دارید پس باید بدانید اگر به پوستتان اهمیت 
می دهید باید مصرف آن را کمتر کنید. مشکل اینجاست که کافئین ما را هشیارتر و متمرکزتر 
می کند و ضمناً دهیدراته هم می کند. وقتی این اتفاق می افتد، ذخیره ی کلاژن بدن افت 
می کند و پوست ما قابلیت ارتجاعی خود را از دست می دهد. اتفاق بعدی که می افتد این 
است که چین و چروک ها شروع به شکل گرفتن کرده و پوست دچار افتادگی می شود. بهتر 
است فنجان های قهوه تان را با لیوان های آب جایگزین کنید یا اینکه مصرف قهوه را به حداقل 

برسانید، مثلًا یک فنجان در روز!
کیک برنجی: کافئین ما را هشیارتر و متمرکزتر می کند و ضمناً دهیدراته هم می کند. 
وقتی این اتفاق می افتد، ذخیره ی کلاژن بدن افت می کند و پوست ما قابلیت ارتجاعی خود 
را از دست می دهد. اتفاق بعدی که می افتد این است که چین و چروک ها شروع به شکل 
گرفتن کرده و پوست دچار افتادگی می شود. بهتر است فنجان های قهوه تان را با لیوان های 
آب جایگزین کنید. کیک برنج غذای مورد علاقه ی آن هایی است که به دنبال خوردنی های 
کم کالری هستند و هر کسی که آن ها را می خورد معمولاً هدفش کاهش وزن است. اما یک 
نکته: چرا شمایی که قصد کاهش وزن دارید باید چیزی بخورید که به ضرر پوستتان باشد؟! 
سؤال خوبی است، و جواب اینکه احتمالاً نمی دانید که کیک برنجی برای پوستتان بد است! 
تحقیقات علمی نشان می دهد؛ کیک برنجی موجب افزایش ناگهانی قند خون شده و در 

نتیجه احتمال چین و چروک پوست را افزایش می دهد.
سویا: خبر بدی برای گیاهخوارها داریم؛ سویا سرشار از ترکیباتی به نام فیتواستروژن هاست 
که استروژن های موجود در بدن را افزایش می دهد. این ترکیبات می توانند اختلالات هورمونی 

ایجاد کرده و بیماری ها و عوارض پوستی دربر داشته باشند.
شیر شکلات

متأسفانه شیر شکلات خوشمزه ای که عاشق نوشیدنش هستید اصلًا برای پوستتان خوب 
نیست. البته لازم نیست کاملًا آن را کنار بگذارید. فواید شکلات تلخ برای سلامتی بی نظیر 
است اما شیر شکلات ترکیب بسیار بدی است؛ قند همراه با محصول لبنی دو تا از بدترین 
خوردنی ها برای پوست شما هستند. اگر میل به خوردن شکلات دارید، بهتر است نوع تلخ 

آن را انتخاب کنید.
سوشی: سوشی هم از پوست شما متنفر است! فقط رول آن به تنهایی حاوی نمک است 
که برای پوستتان بد است، برنج هم دارد که قبلًا گفتیم آن  هم برای پوستتان خوب نیست 
و قند خونتان را بالا می برد. سوشی می تواند منجر به خشکی پوست شده و پروسه ی پیری 
را سرعت بدهد. اگر در جایی زندگی می کنید که مجبورید و یا دوست دارید سوشی بخورید 
پیشنهاد می کنیم بعد از آن آب فراوان بنوشید. شاید بد هم نباشد که کمی ورزش صورت 

بعد از خوردن آن انجام دهید.
آبمیوه: آبمیوه دیگر چرا؟! مشکل آبمیوه این است که فیبری از میوه در آن وجود ندارد و 
این یعنی پوست شما، مقدار خوبی از مواد مغذی مهم را از دست می دهد و ضمناً قند زیادی 
نیز به بدنتان می رساند. بهترین کاری که می توانید انجام دهید این است که به جای آبمیوه، 

خودتان در خانه با میوه و سبزیجات اسموتی درست کنید یا اینکه میوه ی کامل را بخورید.
غلات صبحانه: انواع غلات صبحانه در فروشگاه ها وجود دارند و ممکن است فکر کنید 
بسیار سالم و طبیعی هستند اما واقعیت غیر از این است. کافی است نگاهی به لیست عناصر 
و ترکیبات موجود در آن ها بیندازید تا خیلی زود متوجه شوید چه چیزهایی در آن ها وجود 

دارد که برای پوستتان آزاردهنده هستند و موجب التهاب و حتی آکنه و جوش می شوند!

یک متخصص ارتوپدی  مطرح کرد

راهکارهای پیشگیری از بروز آرتروز زانو

عضو هیئت مدیره انجمن جراحی زانو، آرتروسکوپی و آسیب های ورزشی، علل و همچنین 
راهکارهای پیشگیری از بروز آرتروز زانو را تشریح کرد.

دکتر امین مرادی در پنجمین کنگره بین المللی دو سالانه انجمن جراحی زانو، آرتروسکوپی 
و آسیب های ورزشی گفت: هدف اصلی این کنگره جراحان ارتوپدی، متخصصان پزشکی 
ورزشی و متخصصان مرتبط با پزشکی ورزشی از جمله متخصصان توانبخشی، فیزیوتراپیست ها 
و سایر کارکنان مرتبط پزشکی خواهند بود تا در زمینه جراحی زانو و آرتروسکوپی مفاصل 
و تمام جوانب آسیب های ورزشی، همچنین در زمینه روش های درمانی محافظه کارانه و 
تکنیک های جراحی و مداخلات درمانی با کمترین میزان تهاجمی، دانش خود را گسترش 

داده و مهارت های جراحی خود را ارتقا بخشند.
وی ادامه داد: میلیون ها نفر در سراسر جهان به استئوآرتریت زانو مبتلا هستند که یکی از 
شایع ترین دلایل ناتوانی عضلانی اسکلتی محسوب می شود. مدیریت موفق استئوآرتریت زانو 

به شناخت نشانه های اولیه، تشخیص دقیق و درمان مناسب بستگی دارد.
مرادی خاطرنشان کرد: آرتروز زانو درحقیقت تخریب و فرسایش مزمن غضروف مفصلی زانو 
است. غضروف مفصلی روی استخوان های مفصل زانو )پشت کشک زانو، پایین استخوان ران 
و بالای استخوان درشت نی( را می پوشاند. این غضروف در زمان بروز آرتروز زانو دستخوش 
تغییراتی تدریجی می شود، خاصیت کشسانی خود را از دست می دهد، به مرور سخت و سفت 
می شود، ترک بر می دارد و حین انجام فعالیت یا در اثر ضربه راحت تر از پیش آسیب می بیند و 
فرسوده می شود. بنابراین چون استخوان ها نمی توانند به سهولت روی غضروف ناهموار حرکت 

کنند، استخوان تحریک شده و باعث زانو درد می شود.
مرادی بیان کرد: در صورتی که تخریب غضروف مفاصل که بافت زنده ای هستند، بیشتر از 
میزان بازسازی آن باشد، زانو دچار آرتروز شده و به صورت آبشاری تخریب صورت می گیرد. 
در صورتی که تخریب غضروف در مرحله اولیه باشد، امکان درمان آرتروز زانو وجود دارد، اما 
وقتی میزان تخریب بیشتر از حد باشد، آرتروز دیگر درمان ندارد و فقط باید پیشگیری کرد یا  

مانع از گسترش آن شد که حداقل فرد بتواند به زندگی روزمره خود ادامه دهد.
وی عنوان کرد: در مراحل اولیه آرتروز، حرکات ناگهانی و نادرست در مفصل زانو باعث 
بروز درد و تورم در زانو می شود که با داروهای ضد التهابی و یک دوره درمان غیر جراحی و 
فیزیوتراپی ۲ الی ۳ ماهه می توان مشکل را حل کرد.   بیشتر مراجعات جوان ها به پزشک، 
بیماری کندرو مالاسی یا  نرم شدگی و ساییدگی غضروف کشکک زانو است که با خم کردن 
زانو، صدای خش خش صدا از زانو شنیده می شود که پیش زمینه آرتروز است و با تغییر 
شیوه زندگی و ورزش مناسب و یا درست گرم کردن بدن و ... می توان این نوع مشکل زانو را 
برطرف کرد. فیزیوتراپی و آب درمانی زیر نظر پزشک متخصص نیز در این امر تاثیرگذار است.
 عضو هیت مدیره انجمن حراحی زانو، آرتروسکوپی و آسیب های ورزشی در پاسخ به این 
پرسش که چه راهکاری برای پیشگیری از آرتروز زانو وجود دارد، افزود: برای پیشگیری از 
آرتروز زانو باید از خم کردن طولانی مدت زانو، بالا و پایین رفتن زیاد از پله مخصوصا پله 
بلندتر از حد استاندارد، بالا و پایین رفتن زیاد در مسیرهای دارای سراشیبی و به طور کلی هر 

حرکتی که در زانو فشار زیاد و درد ایجاد کند پرهیز کرد.
مرادی افزود: عضله چهار سر زانو که در حقیقت مثل بالشتک زانو است، باید تقویت شود تا 
نیرو ی کمتری وارد غضروف زانو شود و از وارد آمدن نیروهای ناگهانی به زانو خودداری شود. 

هر چند عضله چهار سر زانو تقویت شود، احتمال بروز آرتروز کمتر می شود.
این متخصص ارتوپدی اظهار کرد: انحراف پا پرانتزی به دلیل اینکه وزن بدن از وسط زانو 
رد نمی شود، در درازمدت  ممکن است باعث ایجاد آرتروز در فرد شود. البته همه افراد دارای 
پای پرانتزی نیاز به درمان ندارند، مگر اینکه باعث ایجاد درد یا مشکل شود. در این صورت فرد 

باید به پزشک متخصص مراجعه کند تا درمان های لازم صورت گیرد.
بنابر اعلام روابط عمومی انجمن جراحی زانو، آرتروسکوپی و آسیب های ورزشی، وی درباره 
ارتباط چاقی با آرتروز زانو عنوان کرد: افزایش وزن با وارد آوردن نیروی زیاد به مفصل زانو 
موجب ایجاد آرتروز می شود که با کاهش مصرف مواد غذایی و ایجاد تحرک لازم و  انجام 

ورزش های مناسب می توان به وزن ایده آل رسید.
وی عنوان کرد: متاسفانه تعداد کسانی که به مطب متخصص زانو مراجعه می کنند بیشتر 
شده است. شاید یکی از علل آن شیوه زندگی نامناسب باشد که موجب بالارفتن وزن و ضعف 
عضلات  اطراف مفصل زانو و در نهایت باعث تخریب غضروف زانو می شود. اگر می خواهید  
از آرتروز پیشگیری کنید با شروع درد در ناحیه زانو حتما به متخصص مراجعه کنید، زیرا در 
مرحله ابتدایی می توان تا حدودی جلوی تخریب مفصل را گرفت و مشکل را برطرف کرد. 
همچنین درصورت احساس قفل شدن یا بی ثباتی در زانو و نیز وجود انحراف در اندام، به 
پزشک  متخصص مراجعه کنید. در درازمدت  انجام ورزش هوازی و شنا می تواند به درمان 

آرتروز کمک کند.

غش کردن شرایطی ترسناک است، اما ۹۰ درصد افرادی که از هوش می روند با مشکل 
خاصی مواجه نیستند. برای ۱۰ درصد دیگر، یک بیماری یا مشکل سلامت زمینه ای، مانند 

ریتم قلب غیر طبیعی عامل غش کردن باشد که نگرانی ها را افزایش می دهد.
 غش کردن، بدون در نظر گرفتن دلیل آن، در نتیجه کاهش جریان خون به مغز طی 
یک بازه زمانی کوتاه شکل می گیرد. موارد مختلفی می توانند زمینه ساز این شرایط باشند 
که از آن جمله می توان به کاهش فشار خون، کاهش ضربان قلب، و دلایل نورولوژیکی 
مستقل از قلب اشاره کرد. برخی دلایلی که موجب کاهش فشار خون و ضربان قلب می 
شوند شایع بوده و نگران کننده نیستند، اما موارد دیگر نیازمند ارزیابی بیشتر هستند. حتی 
اگر در نتیجه این شرایط از هوش نروید، کاهش فشار خون یا ضربان قلب می تواند موجب 
سبکی سر شود، و این احساس که ممکن است از هوش بروید، در شما شکل می گیرد. از 
سوی دیگر، سرگیجه می تواند شامل احساس سبکی سر شود، اما با احساس چرخش اتاق 
به دور شما نیز همراه است. تشخیص این که غش کردن یا با سبکی سر چه زمانی جای 
نگرانی دارد، حتی برای پزشکان نیز دشوار است و  بر همین اساس ارزیابی های دقیقی در 
این زمینه باید صورت بگیرد. در ادامه با چند دلیل بالقوه احساس سبکی سر بیشتر آشنا 
می شویم. مراجعه به پزشک بدون در نظر گرفتن دلیل این شرایط همواره ایده خوبی است.

با کم آبی بدن مواجه هستید 
برخی افراد هنگامی که دمای بدن آنها بالا می رود، عرق می کنند و بیش از اندازه مایع از 
دست می دهند با احساس سبکی سر یا حتی غش کردن مواجه می شوند. گرما مسیری 
را در سیستم عصبی تحریک می کند که افت فشار خون را به همراه دارد. هنگامی که با 
احساس سبکی سر ناشی از کم آبی بدن و گرما مواجه هستید، دراز کشیدن به ارسال خون 

بیشتر به قلب و مغز و بهبودی سریع تر این شرایط کمک می کند.
با یک عامل غافلگیر کننده شوکه شده اید 

هنگامی که با یک عامل غافلگیر کننده، مانند زمانی که فردی شما را به ناگاه می ترساند، 
واکنشی مشابه با اثر کم آبی می تواند شکل بگیرد. در این شرایط سیستم عصبی به ناگاه و 
به شدت فعال می شود و فشار خون ناگهان افت می کند که به احساس سبکی سر منجر 
می شود. همچنین، برخی نشانه های هشدار دهنده مانند سبز شدن چهره و احساس 

حالت تهوع می توانند به احتمال غش کردن شما اشاره داشته باشند.
خیلی سریع از جای خود بلند شده اید 

احساس سبکی سر یا حتی مشاهده نقاط سیاه زمانی که به ناگاه و سریع از جای خود 
بلند می شوید به نام هیپوتانسیون ارتواستایک یا افت فشار خون وضعیتی شناخته می 
شود، که افت ناگهانی فشار خون در نتیجه ایستادن را تعریف می کند. این شرایط به طور 
معمول مشکلی جدی نیست، اما اگر زیاد رخ می دهد یا پس از چند دقیقه به جای این 
که بهبود یابد شدت آن بیشتر می شود، مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق تر شرایط 

ایده خوبی است.
ممکن است ریتم قلب غیر طبیعی داشته باشید 

بر خلاف ظهور نسبتا تدریجی علائم در نتیجه یک عامل غافلگیر کننده، غش کردن های 
مرتبط با قلب سریع رخ می دهند، از این رو حتی ممکن است متوجه احساس سبکی سر 
نیز نشوید. ضربان قلب نامنظم یا آریتمی به معنای آن است که قلب شما یا بیش از اندازه 
کند یا بیش از اندازه سریع می تپد، که می تواند بر جریان خون ارسالی به مغز تاثیرگذار 

باشد. این نوع از غش کردن ناگهانی که اغلب بدون هیچ هشداری رخ می دهد، به واقع 
نگران کننده است. ممکن است فردی در حال صحبت کردن با شما باشد و به ناگاه از هوش 
برود. این تجربه ناگهانی پزشک را در درجه نخست به ریتم قلب غیر طبیعی مشکوک می 

سازد که یکی از شایع ترین دلایل مرگ قلبی ناگهانی است.
مشکلی در دریچه قلب شما وجود دارد 

مشکلات دریچه قلب به طور معمول مادرزادی هستند و احتمال بیشتری دارد در جوانان 
رخ دهند، در شرایطی که افرادی 6۰ ساله یا پیرتر در معرض خطر بیشتری برای آریتمی 
قرار دارند. مشکلات دریچه قلب می توانند جریان خون را محدود سازند و به ویژه هنگام 

ورزش کردن ممکن است موجب احساس سبکی سر یا سرگیجه شوند.
داروهای مصرفی شما ممکن است مقصر باشند 

برخی داروها مانند مسکن ها و برخی قرص های ضد اضطراب می توانند به واسطه تاثیر 
مستقیم بر مغز یا کند کردن ضربان قلب یا کاهش فشار خون موجب بروز سرگیجه و 
سبکی سر شوند. در برخی موارد، زمانی که یک بیمار به طور مکرر با احساس سبکی سر 
مواجه می شود و نمی تواند دلیل آن را توضیح دهد، ممکن است با عوارض جانبی داروهای 

مصرفی خود مواجه شده باشد.
همچنین، احتمال آلرژی به داروی مصرفی وجود دارد. در موارد نادر، زمانی که فرد یک 
واکنش آنافیلاکتیک به یک دارو دارد، ممکن است سبکی سر یا حتی غش کردن را تجربه 
کند. در این شرایط که به واسطه واکنش سیستم ایمنی بدن رخ می دهد، رگ های خونی 

گشاد می شوند و فشار خون افت می کند.
ممکن است سکته مغزی را تجربه کرده باشید 

اگر احساس سبکی سر )یا سرگیجه( به همراه ضعف عضلانی، دشواری در تکلم، یا بی 
حسی و احساس سوزن سوزن شدن را تجربه می کنید، ممکن است یک سکته مغزی در 
پس بروز این علائم قرار داشته باشد و باید بلافاصله کمک پزشکی دریافت کنید. کاهش 
جریان خون به مغز که به احساس سبکی سر منجر می شود می تواند به واسطه یک لخته 
خون در مغز شکل گرفته باشد، که می تواند موجب بروز یک سکته مغزی ایسکمیک شود.

غذا نخورده اید 
زمانی که وعده ناهار را نادیده می گیرد، احساس گرسنگی به سرغ شما می آید. اگر مغز 
به میزان کافی سوخت مورد نیاز خود یا همان گلوکز را به واسطه سطوح پایین قند خون 
دریافت نکند، این شرایط می تواند به شکل گیری احساس سبکی سر منجر شود. در این 
حالت بیشتر با یک مساله متابولیک مواجه هستیم تا شرایطی که با ضربان قلب یا فشار 
خون مرتبط باشد. غذا خوردن در بیشتر مواقع به بهبودی علائم را در پی دارد. اما اگر به 
دیابت مبتلا هستید و برای کاهش قند خون خود دارو مصرف می کنید، احساس سبکی 
سر ممکن است نشانه ای از افت شدید و خطرناک قند خون باشد که می تواند به تشنج 

و بی هوشی منجر شود.
به آنفلوانزا مبتلا هستید 

در زمان سرماخوردگی انسان تمایل چندانی به مصرف غذا و مایعات ندارد و از این رو 
احتمال کم آبی بدن یا افت قند خون افزایش می یابد، که می توانند موجب بروز احساس 
سبکی سر شوند. غذا خوردن و مصرف مایعات به میزان کافی می تواند از شکل گیری 

احساس سبکی سر پیشگیری کرده و به تسکین علائم دیگر آنفلوانزا کمک کند.

 

اربابیان به همراه یک دانشجوی  پروفسور امین 
"گیرنده  یک  استنفورد،  دانشگاه  التحصیل  فارغ 
ایرانی در  این محقق  را در آزمایشگاه  بیدارکنده" 
دانشگاه استنفورد تولید کردند که در دستگاه های 

هوشمند الکترونیکی قابل استفاده است.
باتری  عمر  گسترش  برای  حل  راه  یک   
دانشگاه  محققان  توسط  بی سیم"  "دستگاه های 
استنفورد در حال توسعه است. دراین روش، یک 
الکترونیکی  بیدارکننده" به یک دستگاه  "گیرنده 
اضافه می شود، که می تواند با یک پیام در لحظه، 

دکمه خاموش دستگاه را فعال کند.
پروفسورامین اربابیان فارغ التحصیل دانشگاه شریف 
و استادیار مهندسی برق دانشگاه استنفورد، به همراه 
انجاد رخی، دانشجوی فارغ التحیصل این دانشگاه، 
یک گیرنده "بیدارکننده" را در آزمایشگاه اربابیان 
در این دانشگاه  توسعه دادند که یک دستگاه را در 

پاسخ به سیگنال های اولتراسونیک روشن می کند. 
این سیگنال ها در خارج از محدوده شنوایی انسان 
هستند. این گیرنده با کار روی طول موج های کوتاه 
تر و تبدیل "امواج رادیویی" به "اولتراسوند")امواج 
صوتی که خارج از محدوده شنوایی انسان هستند( 
بسیار کوچک تر از گیرنده های بیدار کننده مشابه 
است که پاسخگوی سیگنال های رادیویی هستند. 
این گیرنده با قدرت بسیار کمی کار می کند و در 
محدوده گسترده ای کاربرد دارد. این گروه تحقیقاتی 
کنفرانس  در  )فردا(  فوریه  روز ۱۴  را  اختراع  این 

"مدارهای جامد" ارائه خواهند داد. 
بالقوه  بیدارکننده دارای کاربردهای  این گیرنده 
فراوانی به خصوص در طراحی نسل آینده دستگاه های 
شبکه شده، شامل دستگاه های"هوشمند" است که 
می توانند به طور مستقیم و بدون دخالت انسان با 

یکدیگر ارتباط برقرار کنند. 

رخی اظهار کرد: "اینترنت" و "موبایل" دو مثال 
این حوزه هستند. من بسیار شگفت زده  بارز در 
بیدارکننده  گیرنده  این  از  مردم  ببینم  تا  هستم 
استفاده می کنند تا نسل آینده اینترنت اشیاء را فعال 

سازند.
این گیرنده هنگامی که به یک دستگاه متصل 
می شود، به یک الگوی اولتراسونیک گوش می دهد 
و زمان روشن شدن دستگاه را اعلام می کند. این 
گیرنده برای تداوم در گوش دادن دائمی به الگوی 
اولتراسونیک دستگاه، تنها نیازمند میزان کمی انرژی 
باتری دستگاه های  افزایش عمر  با  بنابراین،  است. 
بزرگتر، همواره در مصرف انرژی صرفه جویی می کند. 
این گیرنده بیدار کننده همچنین به دستگاه این 
امکان را می دهد که از یک مسافت دور روشن شوند.
اربابیان گفت: طراحی این دستگاه های الکترونیک 
با چالش های متعددی مواجه بوده است. کاهش در 
اندازه گیرنده های بیدارکننده، در  انرژی و  مصرف 
عین حال حفظ یا گسترش دامنه فعالیت آنها، از 

چالش های اساسی بوده است.
وی ادامه داد، ولی این چالش ارزش پیگیری را 
شبکه های  می تواند  مشکل  این  حل  زیرا  داشت. 
مقیاس پذیر گیرنده های بیدارکننده را که هر روزه 

با آن ها سرکار داریم، فعال کند.
با توجه به افزایش علاقه به دستگاه های شبکه، 
تعریف  به  شروع  صنعتی  سازمان های  و  محققان 

ویژگی ها و تکنیک های استاندارد آن ها می کنند.
رخی بیان کرد: صرف نظر از این که آیا این گیرنده 
بیدارکننده اولتراسوند در میان نمونه های استاندارد 
است یا خیر، به احتمال زیاد این گیرنده به زودی به 

یکی از برنامه های تجاری تبدیل خواهد شد

ساخت ابزارهای تشخیص طبی در فضا با ساخت یک گیرنده بیدارکننده برای دستگاه های هوشمند
چاپگر 3بعدی

ناسا اعلام کرد: ابزارهای چاپ سه بعدی، تاثیرات محیطی بر سلامتی فضانوردان را در 
ماموریت های فضایی شناسایی می کنند.

 در حال حاضر نمونه های بیولوژیکی فضانوردان طی ماموریت های فضایی جمع آوری 
و به زمین ارسال می شوند. بررسی نمونه ها و اعلام نتایج حاصل از آنها به ماه ها زمان 

نیاز دارد.
ناسا اعلام کرد: توسط ابزارهایی با قابلیت چاپ سه بعدی نمونه های مایعات بدن نظیر 

خون در محیط میکروگرانشی قابل بررسی خواهند بود.
با این روش فضانوردان مایعات بدن از جمله خون و بزاق را با آب مخلوط و سپس 
برای بررسی به ابزارهای خاص تزریق می کنند و دیگر نیازی برای ارسال نمونه ها به 

زمین نخواهد بود.
بررسی سلامت فضانوردان در محیط  با هدف   Omics به فناوری موسوم  این 
میکروگرانشی طراحی شده است تا تحقیقاتی در زمینه ژنوم، میکروبیوم و پروتئوم ها 

صورت پذیرد.
سال گذشته برای نخستین بار گام بزرگی در زمینه توالی DNA در فضا توسط 
سیستم طراحی شده "فناوری های نانو اکسفورد" موسوم به MinION انجام شد. با 
ابزارهای جدید نمونه های DNA و RNA برای دستگاه مورد نظر تهیه می شود و در 
این نمونه گیری مهم ترین ابزار سوزن کارتریج پلاستیکی چاپ سه بعدی برای استخراج 

اسیدهای نوکلئیک از نمونه ها است.
کامیلا اوربانیاک محقق و پژوهشگر ناسا اظهار کرد: جدیدترین مرحله این پروژه ایجاد 

یک مرکز برای استخراج و پردازش نمونه های جمع آوری شده است.
دانشمندان هنوز علت اصلی تضعیف سیستم ایمنی فضانوردان طی ماموریت در 
ایستگاه فضایی بین المللی)ISS( را نمی دانند و با مطالعه بر روی ژن ها و سن انسان علت 

تاثیر میکروگرانش و اشعه کیهانی روی DNA انسان را بررسی می کنند.
فضانوردان تنها مسافرانی نیستند که به ISS سفر می کنند و میکروب ها نیز همراه 

انسان ها و محموله ها به فضا ارسال می شوند.
نیتین سینگ یکی از محققان این پروژه گفت: باید فهرستی از میکروب های مسافر 
فضا نیز تهیه کنیم تا مشخص شود که آیا این میکروب ها مفید هستند یا مضر؟ که اگر 

مضر بودند میزان گسترش آنها مشخص و از پیشرفت آنها جلوگیری شود.

مودب ترین رباتی که تاکنون دیده اید!
سگ رباتیک شرکت "بوستون  داینامیکس" قادر است در را برای ربات های دیگر 

باز نگه دارد.
شرکت آمریکایی "بوستون داینامیکس" )Boston Dynamics(، فیلمی منتشر کرده 
است که نشان می دهد ربات "اسپات مینی" ساخت این شرکت می تواند در را برای 

دوستان ماشین  خود باز نگه دارد.
شرکت "بوستون داینامیکس"، شرکتی است که طراحی و ساخت ربات "سگ 
بزرگ" )BigDog(- ربات چهارپایی که برای ارتش ایالات متحده طراحی شد- و توسعه 

پروژه "DI-Guy" پروژه نرم افزاری برای شبیه سازی انسان واقعی را انجام داده است.
اگر یک ربات به کمک نیاز داشته باشد، به ماشین دیگری در نزدیکی خود علامت 
می دهد که در را برای داخل شدن او، باز نگه دارد. این کار، بسیار مودبانه و بیش از یک 

در باز کردن معمولی است.
معمولا، ربات ها، همکاری محدودی با یکدیگر دارند و این موضوع، به همکاری این 
گروه پیشرفته اشاره دارد که در آن، ربات ها می توانند یکدیگر را تکمیل کنند و کارهایی 

بیش از تمایل خود، انجام دهند.
این اختراع می تواند برای ماموریت های جستجو و نجات یا هر موقعیتی که در آن، 

تجهیز هر رباتی با همین ویژگی ها غیرعملی است، مفید باشد

از فواید چرت زدن 
احتمالا با احساس خواب آلودگی شدید در اواسط بعد از ظهر آشنا هستید. این 
شرایطی شایع است که بدون در نظر گرفتن این که ناهار خورده اید یا خیر رخ می دهد 
و افت هوشیاری طبیعی در بازه زمانی یک تا سه بعد از ظهر موجب آن می شود. پس 
اگر با احساس خواب آلودگی بعد از ظهری مواجه هستید و در جایی حضور دارید که 

می توانید چرت بزنید این کار را انجام دهید.
 اختصاص زمان برای یک چرت کوتاه تقریبا بلافاصله خواب آلودگی را کاهش می 
دهد و هوشیاری را برای چند ساعت پس از بیدار شدن افزایش می دهد. افراد به دلایل 
مختلفی چرت می زنند که از آن جمله می توان به جبران بی خوابی، برای تفریح، رفع 

خستگی یا گذران وقت اشاره کرد.
مزایای چرت زدن : چرت زدن نه تنها موجب می شود تا کمتر احساس خواب 
آلودگی کرده و هوشیارتر باشید، بلکه عملکرد شناختی، زمان ارائه واکنش، حافظه کوتاه 
مدت و حتی خلق و خو را نیز بهبود می بخشد. نتایج یک مطالعه نشان داده است 
افرادی که به طور منظم چرت می زنند، نسبت به آنهایی که گهگاه این کار را انجام 
می دهند، احساس هوشیاری بیشتر بعد از ظهری پس از یک چرت کوتاه را گزارش 
کرده اند. در مطالعه ای دیگر پژوهشگران دریافتند که یادگیری حرکتی برای افرادی 
که به طور منظم چرت می زنند در مقایسه با افرادی که این کار را انجام نمی دهند، به 
طور قابل توجهی پس از یک چرت کوتاه بعد از ظهری بیشتر بوده است. در حقیقت، 
فواید کلی چرت زدن مشابه با مواردی بوده است که پس از مصرف کافئین یا داروهای 
محرک تجربه می شوند، اما عوارض جانبی وابستگی به کافئین یا احتمال اختلال خواب 

شبانه را به همراه ندارند.
مدت زمان چرت زدن باید چقدر باشد؟  مدت زمانی که چرت می زنید به مدت 
زمانی که در اختیار دارید، این که قصد دارید چرت زدن چه نتیجه ای در پی داشته 
باشد، و برنامه های شبانه شما وابسته است. به طور کلی، هر چه زمان چرت زدن 

طولانی تر باشد، احساس شادابی بیشتر پس از بیدار شدن را موجب می شود.
چرت های طولانی یک تا دو ساعته هنگام بعد از ظهر به معنای آن خواهد بود که 
احساس خواب آلودگی کمتری هنگام شب به سراغ شما خواهد آمد و به خواب کمتر 

نیاز دارید. این می تواند به معنای طولانی تر شدن زمان به خواب رفتن شما نیز باشد.
اگر قصد دارید تا دیر وقت بیدار بمانید یا اگر نیاز به زمان بیشتر برای به خواب رفتن 
آزارتان نمی دهد، می توانید یک ساعت و نیم در روز را به چرت زدن اختصاص دهید.

این مدت زمان یک چرخه خواب عادی است. شما خواب عمیق را برای حدود یک 
ساعت تجربه خواهید کرد، که به مدت تقریبا نیم ساعت با خواب سبک دنبال می شود. 
بیدار شدن هنگام خواب سبک احساس شادابی و هوشیاری بیشتر را برای شما به همراه 

خواهد داشت، اما این شرایط هنگام بیدار شدن از خواب عمیق صدق نمی کند.
اگر بیش از اندازه طولانی بخوابید و مرحله خواب سبک را در انتهای چرت زدن پشت 
سر بگذارید، احتمال این که با احساس خواب آلودگی و کسلی بیدار شوید زیاد خواهد 
بود. اگر چنین شرایطی را پس از چرت زدن تجربه می کنید، نگرانی نشوید، زیرا حالتی 
موقتی بوده و پس از مدتی از بین خواهد رفت. گزینه دیگری که می توانید مد نظر قرار 
دهید چرت مختصر توانبخش است. چرت های مختصر ۱۰ تا ۱۵ دقیقه ای می توانند 
به طور قابل توجهی هوشیاری، عملکرد شناختی و خلق و خوی شما را بلافاصله پس از 

بیدار شدن بهبود ببخشند. این قبیل فواید چند ساعتی دوام می آورند.
از آنجایی که هنگام چرت های توانبخش وارد مرحله خواب عمیق نمی شوید، پس از 

بیدار شدن نیز احساس خواب آلودگی یا کسلی در شما شکل نمی گیرد.
پژوهش ها نشان داده اند که اوایل تا اواسط بعد از ظهر نسبت به زمان های دیگر در 

طول روز، بهترین موقع برای چرت زدن و تجربه احساس شادابی و هوشیاری است.

پژوهشگران، از نانوربات ها برای درمان برخی از انواع سرطان در موش ها استفاه 
کردند.

 روش های کنونی مبارزه با تومورهای بدخیم، به شدت محدود هستند.
اگرچه شیمی درمانی و پرتودرمانی، گاهی اوقات موفق هستند، اثرات جانبی 
زیادی به همراه دارند که عمدتا به این دلیل است که همه سلول های دیگر بدن 
هم مورد حمله مواد شیمیایی و پرتو ها قرار می گیرند؛ حتی اگر هدف اصلی این 

درمان ها، سلول های تومور باشند.
درحالی که فقط سلول های سالم موضوع کار بسیاری از پژوهشگران است، یافتن 
راهی برای هدف قرار دادن سلول های تومور و بررسی جدیدی که امروز انجام 
شده، نشان می هد که امکان دارد نانوربات هایی که از DNA ساخته شده اند، گزینه 

موثری باشند.

این گروه پژوهشی،DNA  یک ویروس را به نوعی ورقه DNA تبدیل کرد. سپس 
این ورقه با آنزیمی موسوم به "ترومبین" )thrombin( -ماده ای شیمیایی که می تواند 
خون را لخته کند- بارگیری و پس از آن به دور لوله ای که ترومبین داخل آن قرار 

داشت، پیچیده شد.
پژوهشگران، قطعه هایی از DNA را به انتهای این لوله متصل کردند که مشخصا، 
به یک مولکول یافت شده در سلول های تومور متصل شد و به عنوان نوعی راهنما 

برای نانوربات های DNA به کار رفت.
ایده این است که نانوربات ها هنگام قرار گرفتن در یک ارگانیسم، به اطراف حرکت 
می کنند و هنگامی که قطعه های DNA راهنما در تماس با مولکول های مربوط به 

تومور قرار می گیرند، به هم متصل می شوند.
سپس، لوله DNA باز می شود و ترومبین داخل لوله را آزاد می کند. ترومبین، 
خون تامین کننده تومور را، لخته و مواد مغذی آن را قطع می کند و درنهایت آن 

را از بین می برد.
پژوهشگران، برای آزمایش نانوربات هایشان، آنها را به موش هایی که علاوه بر 
"ملانوما"  )melanoma( و سرطان ریه انسان به سلول های سرطان سینه و سرطان 

تخمدان انسان هم آلوده شده بودند، تزریق کردند.
در هر مورد، نانوربات ها، طول عمر موش ها را افزایش دادند و رشد تومور را کند 

یا معکوس کردند.
علاوه بر این، در مورد ملانوما، مشخص شد نانوربات ها می توانند از گسترش 
ملانوما در کبد پیشگیری کنند و در مدل سرطان ریه، ریه ها حتی نشان دادند 

هنگام کند شدن رشد تومور، توانایی آغاز ترمیم خودشان را دارند.
البته اگر خود نانوربات ها خطری را برای افراد شکل دهند، توانایی درمان تومورها 

زیر سوال خواهد رفت.
اما این گروه نشان داد که نانوربات ها، خون بیرون تومورها را لخته نمی کنند و 

موجب هیچ واکنش ایمنی مشخصی در موش ها یا خوک ها نمی شوند

استفاده از نانوربات ها برای از بین بردن تومور در موش ها
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از دلایل
 احساس سبکی 
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در دیدار مدیر عامل آبفای اصفهان با یکی از کارکنان بازنشسته مطرح شد

باید مردم را نسبت به واقعیت کم آبی آگاه کنیم

مهندس هاشم امینی مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان که به اتفاق 
هیات همراه به منظور تکریم بازنشستگان به دیدار خانم مریم چپ نویس که در سال 
۸۳ پس از ۳6 سال خدمت مفتخر به بازنشستگی شدند  رفتند در این دیدار خانم چپ 
نویس با ذکر خاطراتی از دوران خدمت از سالهایی که با تمام توان و باعشق وعلاقه به 

انجام وظایف محوله می پرداخت سخن گفت.
خانم چپ نویس را می توان گفت از نسل اولی های شرکت آبفا در استان اصفهان بوده 
که در زمان مهندس حجازی به استخدام این شرکت در آمده که از همان سالهای ابتدای 
خدمت باجدیت وبا صداقت درصدد خدمت رسانی به مردم بوده است . او در این دیدار 
راز آرامش در دوران بازنشستگی را پرهیز از هرگونه تخلف دانست و گفت: در طی ۳6 
سال خدمت هرگز حاضر به دریافت هیچ گونه رشوه ا ز سوی ارباب رجوع نشدم  وبه 
هیچ عنوان و تحت هیچ شرایطی قوانین شرکت را نادیده نگرفتم و مطابق با قانون کارها 
را دنبال میکردم بطوریکه سرسختی من در اعمال قانون مشقتهای زیادی را برایم بهمراه 
داشت اما اینها مانع از نادیده نگرفتن قوانین نشد . آنچه برایم مهم بود سلامت و صداقت 
در کار بود که رعایت این نکات را شاید مهندس حجازی  بسیار خوب به من آموخت.او 
به ذکر خاطره ایی در دوران خدمت در زمان مهندس حجازی قبل از انقلاب پرداخت و 
عنوان کرد: در زمان مهندس حجازی یکی ازپادگانها هزینه آب بها را به موقع نپرداخت 
و من هم به همکاران گفتم که آب این پادگان راقطع کنید پس از این رویداد جناب 
سرهنگ به اتفاق چند تن از سربازان  به اداره آمدند و جویای این مسئله شدند که چه 
کسی دستور قطع آب پادگان را داده است. همکاران گفتند این خانم . من هم در پاسخ 
به جناب سرهنگ گفتم پول آب را ندادید ماهم مجبور به قطع آب پادگان شدیم جناب 
سرهنگ با لحنی تند و خارج از ادب مرا تهدید کرد ورفت .فردای آن روز من اداره نرفتم 
ازسوی مهندس حجازی با من تماس گرفتند و گفتند بیا اداره .هنگامی که رفتم مهندس 
حجازی گفت این بچه بازی ها چیست گفتم جناب سرهنگ بین تمام همکاران به من 
توهین کرد گفت این دلیل نمی شود ترک کار کنی ،وظایف را به خوبی و با جدیت دنبال 
کن ولی بدان افراد زیادی در آن پاگان مشغول به خدمت بودند نباید آب پادگان را قطع 
می کردی اما از آن جناب سرهنگ هم می خواهم از رفتار زشت خود با شما عذر خواهی 
کند و من از آن روز به بعد متوجه شدم محل کار یعنی پی گیری امور با درایت و سخت 
کوشی است . هیچ گاه در سالهای خدمت نسبت به اهداف شرکت بی تفاوت نبودم 
همیشه احساس مسئولیت می کردم و اگر همکاری هم  بعضا به خطا می رفت من دنبال 
رو آن نبودم زیرا معتقدم خداوند در هر حالی و درهرشرایطی شاهد وناظر اعمال ماست . 
پس  بعد از رضای خدا ، اصول و قوانین صنعت را سرلوحه کارها قرار دادم .درحال حاضر  
هم در دوران بازنشستگی مردم را به مصرف صحیح آب راهنمایی می کنم چرا که براین 

باورم آب کم است و هنوز مردم این واقعیت تلخ را  بخوبی درک نکرده اند.

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم  عنوان کرد

تشویق 7 میلیاردی واحدهای تولیدی 
شهرك های صنعتی قم 

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم گفت: واحدهای صنعتی و تولیدی 
مشارکت کننده در طرح تابستانه شرکت توزیع برق استان در سال ۹6 بیش از 7 میلیارد 
ریال تشویق شدند. مهندس میر طیبی نژاد با اعلام این خبر اظهارداشت: طی تفاهم نامه 
ایی که فی مابین وزارت صنعت، معدن و تجارت با وزارت نیرو منعقد گردیده، واحدهای 
تولیدی و صنعتی که برنامه تعطیلی سالانه و یا تعمیرات خود را در بازه زمانی ۱۵ خرداد 
تا ۱۵ شهریور قرار داده و یا از ساعت ۱۲ تا ۱6 هر روز بار مصرفی خود را کاهش دادند 
مورد تشویق قرار گرفتند. وی افزود: در همین راستا اقدامات اطلاع رسانی و فرهنگ سازی 
خوبی در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی استان قم صورت گرفت به گونه ایی که در سال 
۹6 تعداد77 واحد تولیدی، مرکز و مصرف کننده عمده برق در سطح شهرك های صنعتی 
استان قم در این طرح شرکت کردند. مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم 
همکاری و همیاری سرمایه گذاران با این شرکت را مورد تقدیر قرار داد و بیان داشت: این 
تعداد مصرف کننده عمده برق بالغ بر 7 میلیارد۳۲۵ میلون ریال از تسهیلات و تشویقات 
مربوطه استفاده کردند. وی در پایان با تقدیر از تولید کنندگان و سرمایه گذاران در استان 
بخصوص واحدهای مستقر در شهرك های صنعتی قم گفت: بر اساس رسالت و منش 
دولت دوازدهم که همکاری و حضور بخش خصوصی با خدمت گذاران دولتی است، طی 
چند سال اخیر برنامه و طرح مشارکتی دولتی و خصوصی این شرکت با ذینفعان خود  به 
گونه ایی رقم خورده که در نوع خود تجربه و سابقه ایی درخشان را رقم زده است. طیبی 
نژاد اضافه کرد:  این نوع همکاری و اعتماد بین بخش دولتی و خصوصی در استان قم یك 

سرمایه بزرگ برای ما بحساب می آید و ما قدردان این حس اعتماد هستیم.

معاون شهردار قم:

فعالیت اسنپ در قم همچنان غیرقانونی است
معاون شهردار قم با تاکید بر اینکه فعالیت اسنپ همچنان در شهر قم غیرقانونی است 
گفت: تا زمانی که این شرکت اقدام به اخذ مجوز نکند از نظر شهرداری این مجموعه 
به صورت غیرقانونی در حوزه حمل و نقل در شهر قم فعال است. عباس ذاکریان در 
سی و سومین جلسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مشکلاتی که در پی توقف 
اتوبوس های زائرین خارجی در محدوده حرم مطهر ایجاد می شود اظهار کرد: در حال 
حاضر روزانه تعداد زیادی اتوبوس زائران خارجی در محدوده حرم مطهر توقف دارند و 
این امر از نظر زیبایی و ترافیکی مشکل برای شهر ایجاد کرده است.  وی با بیان اینکه 
برای هر شب توقف اتوبوس های زائرین خارجی در پایانه مرکزی شهر قم ۲۰ هزار 
تومان هزینه دریافت می شد گفت: با توجه به اینکه جریمه اتوبوس ها برای حضور در 
محدوده شهر نیز ۲۰ هزار تومان است به همین خاطر اتوبوس ها استقرار در محدوده 
شهر را به صرفه تر از توقف در پایانه مرکزی می دانند. معاون شهردار قم تصریح کرد: 
به همین خاطر تصمیم گرفتیم که این هزینه پایانه مرکزی را حذف کنیم تا رانندگان 
تشویق به حضور در پارکینگ شوند. وی با تاکید بر اینکه خدمات شهرداری به سمت 
خصوصی سازی می رود و به همین خاطر باید هزینه های لازم را تامین کنیم گفت: 
بالاخره سازمان تاکسیرانی و شرکت های خصوصی هزینه هایی دارند و به همین خاطر 
باید برای تامین بهره وری هزینه ها را نیز مدیریت کنیم و به همین خاطر هر سال 
درصدی تعرفه های سازمان ها افزایش می یابد. ذاکریان با تاکید بر اینکه فعالیت اسنپ 
همچنان در شهر قم غیرقانونی است اذعان کرد: تا زمانی که این شرکت اقدام به اخذ 
مجوز نکند از نظر شهرداری این مجموعه به صورت غیرقانونی در حوزه حمل و نقل در 
شهر قم فعال است و ما پیگیری های لازم را نیز در این زمینه انجام خواهیم داد ضمن 

اینکه امیدواریم مسوولان این شرکت نیز اقدامات لازم برای اخذ مجوز را انجام دهند.

معاون شهردار قم مطرح کرد:

رشد ۲۰ درصدی بودجه سازمان های تابعه 
شهرداری قم 

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهردار قم از رشد بیش از ۲۰ درصدی بودجه 
سازمان های شهرداری در هر سال خبر داد. سید امیر سامع در سی و سومین جلسه شورای 
اسلامی شهر قم  با اشاره به برخی مسائل مطرح شده در خصوص بودجه سازمان های 
شهرداری و اصلاح آنها اظهار کرد: تفریغ باید بالای ۹۰ درصد بودجه سازمان ها باشد؛ ما هر 
سال رشد ۲۰ تا ۳۰ درصدی بودجه سازمان ها را در دستور کار داریم و حداکثر ۱۰ درصد 
اختلاف در دستیابی به اهداف داریم اما بخش زیادی از پیش بینی محقق می شود. وی با 
تاکید بر اینکه تمام عزم ما بر این است که فعالیت های سازمان ها را توسعه دهیم تصریح کرد: 
نباید اینطور نگاه کنیم اگر سازمانی تفریغش به بالای ۹۰ درصد رسید حتما سازمان خوبی 
است یا اگر نرسید سازمان بدی است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم با 
بیان اینکه تمام تلاش مجموعه مدیریت شهری بر این است که از افزایش هزینه ها جلوگیری 
کند گفت: در بخش های هزینه ای نیز معمولا رشد نداریم و عمده رویکرد ما بر افزایش درآمد 

و فصل سه بودجه است تا از نظر بودجه جاری افزایش هزینه ها صورت نگیرد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبر داد

انهدام باند سارقان حرفه ای کابل برق در قم
رئیس پلیس آگاهی استان قم از دستگیری باند ۴ نفره سارقان حرفه ای کابل برق در 

استان خبر داد.
  احمد کرمی در تشریح این خبر اظهار کرد: در پی وقوع سرقت های متعدد کابل برق 
از کارخانه ها، کارگاه ها و دکل های مخابراتی در سطح استان، موضوع به صورت ویژه در 
دستور کار ماموران پلیس آگاهی استان قرار گرفت.وی افزود: با انجام یک سری اقدامات 
پلیسی مشخص شد یک باند چهار نفره به سرکردگی سارق سابقه دار حرفه ای به نام )م- 
الف( معروف به چی توز اقدام به این قبیل از سرقت ها می کند که با هماهنگی مقام قضائی، 
مخفیگاه وی و همدستانش شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر شدند.رئیس 
پلیس آگاهی استان قم ادامه داد: در بازرسی از منازل متهمان مقادیری کابل برق و ابزار 
و آلات ارتکاب جرم مربوطه کشف شد.کرمی تصریح کرد: متهمان به دادسرا اعزام که در 

نهایت با صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.

آیت الله یزدی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

مردم در 22 بهمن پاسخ یاوه  گویی دشمنان را دادند

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: مردم علاقمند به نظام و رهبری، هرگاه 
احساس تکلیف کنند با حضور خود در صحنه هاي مختلف همچون راهپیمایي ۲۲ بهمن 

جواب یاوه گویي هاي سردمداران آمریکا و رژیم غاصب اسرائیل را مي دهند. 
آیت الله محمد یزدی در دیدار کاظم مجتبایی فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه 
نیروی انتظامی یکی از بخش های مهم در نیروهای مسلح و تحت فرماندهی رهبر معظم 

انقلاب است، اظهار کرد: یکی از حساس ترین مسؤولیت ها در کشور تامین نظم و امنیت 
بوده که بر عهده نیروی انتظامی است.

وی گفت: پس از انقلاب و با ادغام ژاندارمری، کمیته و شهربانی با عنوان ناجا توسط 
مجلس شورای اسلامی، همواره شاهد افزایش روح تکامل در نیروی انتظامی از لحاظ 

تشکیلات داخلی و همچنین عقیده، فکر و اندیشه هستیم.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه ناجا بیشترین نقش را در نیروهای 
مسلح برعهده دارد، ضمن تحسین افزایش معنویت در نیروی انتظامی و اهتمام بیش از 
پیش این نیرو نسبت به برنامه های معنوی و قرآنی تاکید کرد: منشاء بسیاری از جرایم 

کم کاری پلیس درونی افراد است.
وی با بیان اینکه پیشگیری کم هزینه تر از درمان است، کار نیروی انتظامی را به دلیل 
قرار داشتن تحت فرماندهی فرمانده معظم کل قوا و نایب امام زمان )عج( مقدس دانست 

و گفت: باید ارزش این قداست را ارج نهاد.
آیت الله یزدی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به راهپیمایی باشکوه مردم در 
یوم الله ۲۲ بهمن، گفت: دشمنان به دنبال کمرنگ کردن حضور مردم در راهپیمایی 
امسال بودند اما صفوف متراکم شرکت کنندگان که نشان از علاقه آن ها به نظام اسلامی 

است، موجب یاس و نا امیدی آنان شد.
رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم سپس حمایت همه جانبه مردم نسبت به 
انقلاب اسلامی را سبب سنگین تر شدن وظیفه مسؤولان نظام دانست و گفت: مردم 
علاقمند به نظام و رهبری، هرگاه احساس تکلیف کنند با حضور خود در صحنه های 
مختلف همچون راهپیمایی ۲۲ بهمن جواب یاوه گویی های سردمداران آمریکا و رژیم 

غاصب اسرائیل را می دهند.
وجود 11 حافظ کل قرآن کریم در پلیس قم

فرمانده انتظامی استان قم نیز در این دیدار با اشاره به اهداف مختلف انقلاب ها در دنیا، 
گفت: انقلاب اسلامی ایران با تمامی انقلاب ها از لحاظ ساختار، معنا و اهداف متفاوت 
بوده و رمز آن الهی، مردمی و ولایی بودن است که دیگر انقلاب ها به صورت یکجا چنین 

ویژگی هایی را ندارند.
سردار کاظم مجتبایی با بیان این که مردم در ۲۲ بهمن عاشقانه و حتی جلوتر از 
مسئولان به میدان آمدند، گفت: مردم سهم و نقش خود را نسبت به نظام به خوبی ایفا 
کرده اند. وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این که در کل ناجا فضای معنوی، 
معرفتی و اجتماعی حاکم است، افزود: روز به روز پلیس گام های خوبی را برای تعالی 
خود برمی دارد. فرمانده انتظامی استان قم با بیان این که در مجموعه پلیس قم اعم از 
کارکنان و خانواده هایشان ۱۱ نفر حافظ کل قرآن کریم وجود دارد، تصریح کرد: طی ۴ 
سال گذشته تعداد کارکنان علاقمند به شرکت در مسابقات قرآن کریم این فرماندهی، از 
حفظ یک تا حفظ کل قرآن بیشتر شده است. مجتبایی با اشاره به ارتباط نیروی انتظامی 
با مراجع معظم تقلید و مراکز علمی، گفت: این مهم باعث شده تا در درون سازمان شاهد 
کاهش جرائم و در بیرون جایگاه خوبی کسب کند و نیروی انتظامی به طرازی که زیبنده 

نظام باشد بیش از هر زمان نزدیک تر شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: کشورهای لبنان، 
سوریه، عراق و اردن به صورت مستقیم در نمایشگاه کتاب دین 
حضور دارند و ۲۲ هزار عنوان کتاب به زبان عربی در نمایشگاه عرضه 

می شود.
سید موسی حسینی کاشانی با اشاره به برگزاری نمایشگاه کتاب 
دین در استان اظهار کرد: بخش اعظم کار اجرایی این نمایشگاه 
توسط بخش خصوصی صورت گرفت و از حدود ۹ ماه پیش برنامه 
ریزی برای برگزاری نمایشگاه کتاب دین آغاز شد، به دنبال قرار 
گرفتن این نمایشگاه در تقویم نمایشگاه های کشورهای اسلامی 
هستیم. وی ادامه داد: نمایشگاه کتاب دین در ۲۵ بهمن با حضور 
یکی از مراجع تقلید و وزیر ارشاد افتتاح خواهد شد، کشورهای لبنان، 
سوریه، عراق و اردن به صورت مستقیم در نمایشگاه کتاب دین 
حضور دارند و ۲۲ هزار عنوان کتاب به زبان عربی در نمایشگاه عرضه 
می شود. ناشران داخلی هم ۲۵ هزار عنوان در نمایشگاه کتاب دین 

عرضه خواهند کرد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم افزود: به دنبال عرضه 

تازه های کتاب در نمایشگاه کتاب دین هستیم و تاکید کردیم که 
کتاب های چاپ سال ۲۰۱۲ به بعد در نمایشگاه عرضه شود، یک 
میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان یارانه به نمایشگاه کتاب دین اختصاص 
پیدا کرد و با این یارانه به اقشار مختلف به خصوص دانشجویان و 
محققان دینی بن ارائه می شود. حسینی کاشانی با اشاره به بررسی 
کتاب های نمایشگاه کتاب دین اظهار کرد: کتاب های این نمایشگاه از 
پیش بررسی شده است تا به لحاظ تازه بودن و بعد محتوایی مشکلی 
نداشته باشند، کتاب های نمایشگاه کتاب دین فقط مربوط به 
کتاب های دین اسلام است. وی ادامه داد: در نمایشگاه کتاب دین به 
افراد معمولی ۱۰۰ هزار تومان بن، به دانشجویان لیسانس ۱۵۰ هزار 
تومان بن و حداکثر تا ۵۰۰ هزار تومان بن به محققین دینی داده 
خواهد شد، کتاب ها در این نمایشگاه با ۲۰ درصد تخفیف عرضه 
می شود و بن هم ۲۰ درصد قیمت یک کتاب را پوشش خواهد داد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در پایان خاطرنشان 
کرد: 6 نفر به عنوان راهنما در نمایشگاه کتاب دین و نمایشگاه کتاب 

استان به مردم برای پیدا کردن کتاب ها کمک خواهند کرد.

رئیس اداره نگهداری راه های اداره کل راهداری استان قم گفت: 
۱۰7.۵ کیلومتر از محورهای اصلی قم در قالب 6 طرح نیازمند 
روکش آسفالت است که هزینه ای این طرح ها ۲۴۳ میلیارد ریال 
برآورد شده است.  محمدرضا زیدآبادی افزود: برای حفظ و نگهداری 
روکش آسفالت محورهای اصلی و روستایی موجود استان سالیانه 
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز است، در حالی که اعتبار 
ابلاغ شده کمتر از ۲۵۰ میلیارد ریال است. وی اضافه کرد: هر سال 
به طور میانگین حداکثر 7۵ تا ۸۰ درصد اعتبارات ملی و ۳۰ تا 
۴۰ درصد اعتبارات استانی تخصیص داده می شود؛ در حال حاضر 
پیمانکاران ۱۲۰ میلیارد ریال از اداره کل راهداری مطالبه دارند. در 
استان قم ۲۰۹ کیلومتر آزادراه، ۱۹۱ کیلومتر بزرگراه، ۱7۸ کیلومتر 
راه اصلی و ۱۵۵ کیلومتر راه فرعی وجود دارد و کل راه های شریانی 
استان 6۰۹ کیلومتر می باشد. استان قم دارای هشت راه مواصلاتی 
اصلی و چهار راه فرعی است که از جمله آنان می توان به آزادراه 
قم - تهران، جاده قدیم قم - تهران، بزرگراه قم - ساوه، جاده قدیم 
قم - کاشان، آزادراه قم - کاشان، آزادراه قم - گرمسار و بزرگراه 

قم - سلفچگان - اراک اشاره کرد. وی به طرح های روکش آسفالت 
در دست اقدام اشاره و بیان کرد: بهسازی و روکش آسفالت محور 
سلفچگان- ساوه از ابتدا تا کیلومتر ۱۰ با اعتبار ۴۲ میلیارد ریال، 
محور تفرش از سه راهی دستجرد تا انتهای حوزه قم به طول ۱۵ 
کیلومتر با اعتبار ۴۲ میلیارد ریال و قم- سلفچگان- راهجرد به طول 
۱۹.۵ کیلومتر با اعتبار ۴6 میلیارد ریال از طرح های در دست 
اقدام است. زیدآبادی افزود: بهسازی و روکش آسفالت ۱۵ کیلومتر 
از آزادراه تهران- قم منتهی به عوارضی با اعتبار ۵۵ میلیارد ریال، ۱۲ 
کیلومتر از کمربندی امام علی)ع( از تقاطع 7۲ تن به سمت امامزداده 
جمال و ۱۲ کیلومتر از محور سلفچگان- راهجرد با اعتبار ۲۴ میلیارد 
ریال و همچنین ۱۲ کیلومتر از کمربندی امام علی)ع( از امامزاده 
جمال به سمت 7۲ تن و ۱۲ کیلومتر از محور سلفچگان- قم با اعبتار 
۳۴ میلیارد ریال از دیگر طرح های در دست اقدام است. وی گفت: 
بهسازی و روکش آسفالت آزادراه تهران- قم بارها انجام شده ولی به 
دلیل مشکلاتی از جمله بالا بودن سطح آب زیرزمینی، آسفالت این 

مسیر دچار شکستگی می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم اعلام کرد

عرضه ۲۲ هزار کتاب به زبان عربی در نمایشگاه کتاب دین 
یک مسئول در اداره کل راهداری استان قم: 

۱۰7 کیلومتر از محورهای اصلی قم نیازمند روکش آسفالت است 






